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Rozloučení s prázdninami v LIbranticích Rozloučení s prázdninami v LIbranticích 
(30.8.2008)

Z černilovské školyZ černilovské školy
Školní akademie v Černilově (24.6.2008, nahoře) a slavnostní předávání 

vysvědčení žákům devátých ročníků v hale černilovské školy (26.6.2008, dole)

Dětský den v LibníkovicíchDětský den v Libníkovicích
článek na str. 6



          Zpravodaj obcí Mikroregionu ČernilovskoZpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko      |      str. 3str. 3                .

Opět máme za sebou září 
a s ním i začátek školního 
roku. S novým školním 
rokem vychází také nové číslo 
našeho časopisu. Dalo by se 
dokonce říci, že tímto číslem 
odstartoval i další ročník 
Zpravodaje. I když číslování 
ctí rok kalendářní, měsíce, 
kdy Zpravodaj vychází, jsou 
schodné s těmi školními. Nové 
začátky nám přinášejí i nové 
zkoušky a pokud byste si i vy 
chtěli vyzkoušet něco nového, 
máme pro vás návrh. 

V našem mikroregionu 
se neustále něco děje a my 
se tyto události snažíme 
zachycovat ve Zpravodaji. I 
tomu nejbystřejšímu oku ale 
může někdy něco uniknout a to 
je příležitost pro vás, čtenáře. 

Fotostřípky
Fotografi e místo slov vyprávějí na 
stranách 2 a 31

Zprávy z radnic
Obecní úřady mikroregionu informují o 
dění v obcích na stranách 4-9

Cesty k vědění
Co se děje na základních školách v 
Libranticích a v Černilově se dozvíte na 
stranách 10-11

Co se událo
Nejen o kulturních a sportovních 
akcích, které proběhly před, během i po 
prázdninách, se dočtete na stranách 12-
19

Zaujalo nás
Jak vypadá svatba ve 21. století, jak se v 
dnešní době putuje a vzpomíná na staré 
časy najdete na stranách 20 a 21

Ze života spolků
Aktuální novinky od zpravodajky Eminky, 
ale i zprávy o činnosti hasičů nebo 
fotbalistů na stranách 22-25

Oprášeno z kronik
Tentokrát o významné osobnosti na 
stranách 25-27

editorialeditorial
obsahobsah

k titulní straněk titulní straně
V minulém čísle Zpravodaje jsme vás seznámili s některými roubenými chalupami v 

našem regionu. S těmi, na které se nedostalo, vás seznámíme určitě příště a možná, když 
bude „ladovská zima“, se sněhem, v trochu jiné podobě. A když se zmiňuji o malíři Ladovi, 
k těm jeho obrázkům z vesnice kromě chaloupek patřil i kostelík na kopečku. A tak tentokrát 
pokračujeme s věžičkami našich kostelů, i když jich moc není. Ty černilovské, které jsou 
zachycené i v logu mikroregionu, jsou umístěné nahoře. V levém rohu dole je výravský 
kostel, vedle něho číbuzský v pohledu od hřbitova, v pravém dolním rohu kaplička ve 
Smržově a nad ní kostel v Libřicích.

Redakční rada:
Vl. Prokeš, J. Kudrnáč, E. Ornstová, Mgr. J. Hofmanová, 

Mgr. D. Hoffmannová, T. Hejtmánek

Redakční rada neodpovídá za stylizaci příspěvků a případné tiskové chyby. 
Uzávěrka příštího čísla: 10. 11. 2008.

Tisk AG TYP Kostelec n. Orl., náklad 1400 ks

Příspěvky odevzdávejte a inzerci objednávejte na OÚ v Černilově nebo na 
tomto e-mailu: thejtmanek@seznam.cz

Pokud narazíte na nějakou 
zajímavou akci, zažijete 
neobvyklou příhodu atp., 
neváhejte sednout ke stolu a 
napsat o ní článek. V našem 
mikroregionu se přece děje 
tolik zajímavých věcí, které 
stojí za povšimnutí.

A když už byste byli u toho 
psaní, nezapomeňte, že dobrý 
článek má být obohacen také 
o fotografi e. Někdy totiž jedna 
fotografi e dokáže vypovědět 
více než několik dlouhých 
článků.

I v tomto čísle najdete 
několik takových fotografi í, 
ale které to jsou, to vám 
neprozradím. Jen vám popřeji 
příjemné čtení 

Tomáš Hejtmánek



Z ČERNILOVSKÉ RADNICEZ ČERNILOVSKÉ RADNICE
Zasedání obecního 

zastupitelstva se 
konalo 20.8.2008 opět 
v příjemném prostředí 
Kulturního  a spolkového 
domu.

Nejdůležitějším bodem programu 
byla změna číslo dvě rozpočtu letošního 
roku. Jednalo se v podstatě o reakci na 
přijaté dotace. ZŠ obdržela granty od 
Královéhradeckého kraje ve výši 138 
tis. Kč a naši a hasiči 400 tis. Kč.

Podstatně větší dotaci máme 
přislíbenu z „Regionálního operačního 
programu NUTS II Severovýchod“ 
na projekt Kulturní a spolkový dům 
Černilov“, kde celkové výdaje činí 12,9 
mil Kč, z toho vlastní prostředky 7,5% 
, dotace EU 85% a  dotace z národních 
zdrojů 7,5 %. Tato čísla se mohou ještě 
poněkud změnit na základě výběrových 
řízení a vlastního průběhu výstavby. V 

současné době jsme před podpisem 
Smlouvy o poskytnutí dotace. Proběhlo 
výběrové řízení na dodavatele stavby, 
které vyhrála stavební fi rma  Ing. 
Václav Hynek z Opočna. Tato fi rma se 
podílela v minulých letech i na opravě 
obřadní síně, kde jsme si kvalitu 
odvedené práce opravdu pochvalovali. 
Jinak takto dotované projekty mají 
podobný scénář v tom, že projekt je 
nejprve nutno dle přísných pravidel 
realizovat a následně lze po předložení 
monitorovacích zpráv a vyúčtování 
požádat o proplacení. Z toho vyplývá 
nutnost zajistit si fi nancování akce 
pomocí úvěru a právě úvěrovou 
smlouvu na tuto akci zastupitelstvo 
schválilo. Jedná se o úvěr od České 
spořitelny s pevnou úrokovou sazbou 
4,24% ze skutečně vyčerpané částky, 
přičemž úvěrový limit je 11 mil. Kč. 

Další přislíbenou dotací je 
projekt „Systém odděleného sběru 
odpadů Mikroregionu Černilovsko“.  
Zastupitelé schválili investiční 
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Obec ČernilovObec Černilov
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Jubilea v ČernilověJubilea v Černilově
 

Červen 2008
Leninská Marie, Černilov              71 let

Červenec 2008
Nejmanová Anna, Bukovina   85 let 
Klos Vladimír, Černilov            75 let
Hojná Marie, Černilov            75 let

Srpen 2008
Čermák Zdeněk, Černilov       75 let

Září 2008
Svobodová Věra, Bukovina    75 let
Hodek Miroslav, Černilov       80 let

Jubilea v LejšovceJubilea v Lejšovce
 

Srpen 2008
Pařízková Marie             88 let

Září 2008
Horáková Viktorie      70 let 
Kulhánková Helena      84 let

Říjen 2008
Lukášek Josef           83 let 

Jubilea v LibřicíchJubilea v Libřicích 
Květen 2008
Hladíková Miroslava            83 let
Štrajtová Marie       65 let
Štrajt Jan       65 let

Červen 2008
Vychytilová Juliana      76 let 
Dufková Marie         82 let

Červenec 2008
Beková Margita        78 let

Srpen 2008
Bek Něhoslav        83 let
Šulc Ladislav        83 let
Petráčková Marie       91 let
Budinská Marie        88 let
Dufek Josef        82 let

Výročí ve SkaliciVýročí ve Skalici 
Červenec 2008
Vachková Helena, Skalička     75 let
Dušková Marta, Skalice          75 let
Kutíková Božena, Skalice       75 let
Gnol Josef, Skalička                80 let
Snášelová Věra, Číbuz       80 let

Srpen 2008
Šrámová Božena, Skalice       96 let

Září 2008
Ferbasová Dobromila      70 let

příspěvek naší obce ve výši 1,4 mil. 
Kč. Také proběhla dvě výběrová řízení 
na dodavatele, stavbu již zahájila fi rma 
Novostav.  Technologii, tj. nákladní 
auto (nosič kontejnerů) a velkoobje-
m o v é 
k o n t e j n e r y, 
bude dodávat 
f i r m a 
T e c h n o c a r 
Kroměříž.  V 
současné době 
jsme také před 
p o d p i s e m 
Smlouvy o dotaci z Operačního 
programu Životní prostředí. Návrh 
úvěrové smlouvy od České spořitelny 
je také projednán s tím, že ručení 
převezme naše obec, jako rozhodující 
příjemce dotace. Tyto materiály bude 
schvalovat zastupitelstvo na příštím 
zasedání dne 29.9.2008. 

Další, hojně diskutovanou změnou 
rozpočtu bylo vyčlenění prostředků ve 
výši 500 tis. Kč na projektovou přípravu 
(projekt pro stavební povolení, zadání 
stavby a prováděcí projekt) Sportovní 
haly v areálu ZŠ. V oblasti sportu 
totiž připravujeme mimo postupné 
rekonstrukce Sportovního areálu 
(bývalé koupaliště) dva projekty u ZŠ. 
Prvním je venkovní víceúčelové hřiště 
a druhým nová sportovní hala. Na 
venkovní hřiště jsme žádost o dotaci 
již podávali a náš projekt obdržel  
69,6 bodů přičemž od 70-ti bodů byly 
žádosti podpořeny. Na Sportovní halu, 
která byla připravena v minulých letech 
do fáze územního rozhodnutí, je možné 
také podat žádost o dotaci, podmínkou 
je ale vydané stavební povolení. 
Protože se jedná o větší akci za cca 
25 mil. Kč a tato šance se již nebude 
o p a k o v a t 
(dotace z 
Evropských 
fondů jsou 
a k t u á l n í 
do roku 
2013), bylo 
rozhopdnuto o zadání této chybějící 
dokumentace a vypracová-ní Žádosti 
do příští výzvy v lednu 2009.

Dále chci informovat o volbách do 
zastupitelstev krajů, které se konají 
v naší obci na obvyklých místech 
ve dnech 17. a 18. října a vyzvat 
Vás k hojné účasti. Hospodaření 
Královéhradeckého kraje se nás 
každého dotýká zejména v oblasti 
dopravy (kraj je vlastník silnic II. a 
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III. třídy a dotuje veřejnou dopravu) 
a zdravotnictví (zde je kraj zřizovatel 
některých nemocnic). Kraj také 
poskytuje obcím a svazkům obcí různé 

AKTIVITY POZEMKOVÉHO ÚŘADU HK V ČERNILOVĚ NEKONČÍAKTIVITY POZEMKOVÉHO ÚŘADU HK V ČERNILOVĚ NEKONČÍ
Komplexní pozemkové úpravy byly pravomocně 

zapsány do katastru nemovitostí v roce 2006. Změnila 
se celá katastrální mapa, která dostala novou digitální 
podobu. Mnohé se změnilo nejen pro vlastníky pozemků, 
ale i jejich nájemce. Novou podobu dostal i majetek státu 
a obce. Z titulu ukončených pozemkových úprav přešlo 
bezúplatným převodem z majetku státu 45,4 ha pozemků 
do majetku obce. Jsou to ty pozemky, které jsou v platném 
plánu společných zařízení určeny pro budoucí rozvoj 
obce. Schválením sborem zástupců vlastníků pozemků a 
obecním zastupitelstvem dle návrhu pozemkové úpravy 
vznikl návrh nové či obnovené cestní sítě a nová „kostra 
ekologické stability území“. Jako výchozí materiál 
převzal plán společných zařízení i zpracovatel územního 
plánu obce. Zbylé pozemky státu ve správě pozemkového fondu jsou vydávány jako 
náhrady restituentům a ty o které není zájem jsou prodávány ve veřejné soutěži. V 
současné době pozemkový úřad připravuje realizaci těchto staveb:

Boháčův lesík, biocentrum lesního typu s malým rybníčkem /0,80 ha/ o celkové 
výměře 4,58 ha.V současné době jsme již zabezpečili geodetické vyměření obvodu 
biocentra, kde od jara letošního roku nehospodaří společnost HNG, ale je zaseta 
směs rostlin do které budou vysazovány lesní stromky typické pro českou krajinu. V 
budoucnu o toto biocentrum hodlá pečovat místní myslivecké sdružení.

Horákova cesta, která bude nejen zpřístupňovat Boháčův lesík, ale i pozemky 
vlastníků v lokalitě proti bývalé farmě „Borek“. Cesta bude dlouhá 1205 metrů.

Malostranská záhumenní cesta s poldrem. Cesta bude vycházet za kostelem 
sv. Štěpána a severně obejde obec a bude ústit v prostoru „Pultrovy cesty“, kterou 
již v dřívější době postavil pozemkový úřad. Její délka bude 2475metrů, rozloha 
poldru 1, 97 ha.

Poldr /suchá nádrž/ bude v případě prudkých a bohatých srážek chránit jižní 
konec obce od občasných povodní lokálního významu.

Zemědělská cesta „cyklostezka“ / délka 2,5 km/, která povede jako paralelní 
přístupová cesta k zemědělským pozemkům v přibližné trase vodovodu směrem ke 
Slatině. Mimo svůj hlavní úkol bude jistě ku prospěchu a bezpečnosti přispívat i 
službám cyklodopravy.

Biocentrum „Malostranská“ a biokoridor „Silnička“
Tento krajinný prvek vylepší ekologickou situaci na Malé straně a bude jistě 

přispívat k zlepšení vycházkových tras černilovských občanů.
Projekčně připravuje realizace ke stavebnímu povolení zpracovatel komplexních 

pozemkových úprav, fi rma Agroprojekce. Výstavbu budou provádět vítězové 
veřejných soutěží, kdy v komisi budou zasedat i zástupci obce.

Biokoridor Malostranský potok, stavbu připravuje Zemědělská 
vodohospodářská správa.

Ze soukromé iniciativy na základě komplexních pozemkových úprav vznikne 
brzy další biocentrum s vodní komponentou na Librantickém potoce.

Finanční zdroje pro výstavbu získává pozemkový úřad ze zdrojů ministerstva 
zemědělství a Státního zemědělského a intervenčního fondu. Dalšími zdroji mohou 
být fi nance Královéhradeckého kraje, Agentury ochrany přírody, Státního fondu pro 
životní prostředí a další.

Všechny tyto stavby by měly být hotovy v do roku 2015. Tím ovšem nebudou 
všechny stavby plánu společných zařízení komplexních pozemkových úprav hotovy. 
Pro zlepšení situace katastrálního území je naplánováno a pozemkově připraveno 
mnoho dalších staveb a jako vždy bude záležet na preferencích obce a na peníze.

Závěrem velmi děkuji všem účastníkům pozemkových úprav za trpělivost při 
náročném průběhu celé akce a dále zejména všem členům Sboru zástupců vlastníků 
za dosavadní aktivní spolupráci a doufám, že se v brzké budoucnosti budeme společně 
těšit z nových cest, biocenter a biokoridorů.

Pro časopis Miroregionu Černilovska napsala ing. Vladimíra Dohnalová

rozvojové dotace. Zároveň  děkuji 
za pomoc  všem členům volebních 
komisí. 

ing. Stanislav Javůrek

ikroregionu Černilovskoikroregionu Černilovsko

Výročí ve Smržově a HubíleseVýročí ve Smržově a Hubílese 
Červenec 2008
Volák Josef, Smržov                 76let    
Wagner Berthold, Hubíles        77let       
Pražáková Růžena, Smržov     79let

Srpen 2008
Zlesák Miroslav, Smržov         75let      
Schejbalová Marie, Smržov     60let      
Semerák Rudolf, Smržov         77let     
Pazderka Ladislav, Smržov      75let     
Černá Anna, Hubíles                80let     
Komínková Zděnka, Smržov   83let     
Aixnerová Marie, Smržov        81let     

Září 2008
Krejčí Jiří, Hubíles                   60let 
Beková Zdeňka, Smržov          70let            
Sedláčková Anna, Hubíles       89let
Prokopová Ivana, Smržov        60let       
Marek Josef, Smržov               60let         

Zemřeli
Hálová Bohumila, Smržov       17.7.
Rezek Vojtěch, Smržov            19.7.
Veselá Jaroslava, Hubíles           1.8.
Komínek Jaroslav, Smržov        6.9.

Jubilea ve VýravěJubilea ve Výravě
 

Červenec 2008
Treksová Jaroslava                 60 let
Štanderová Jaroslava              70 let
Fabiánová Věra                       70 let

Srpen 2008
Hrochová Jaroslava      65 let

Všem jubilantům srdečně 

blahopřejeme.
 



Z VEŘEJNÝCH SCHŮZÍZ VEŘEJNÝCH SCHŮZÍ
Obec Lejšovka zveřejnila v souladu 

s ustanovením § 39,odst.1 zákona č. 
128/2000Sb. záměr prodat nemovitý 
majetek,  a to prostřednictvím realitní 
kanceláře Rex s.r.o. Jedná se o 
p.č.148/19 a p.č. 148/20 (za rybníkem) 
určené k výstavbě rodinných domů. Byla 
odsouhlasena prodejní cena pozemků 500 
Kč/m2  a schválena 4% provize realitní 
kanceláře, kterou uhradí prodávající 
strana. Zastupitelstvo zároveň schválilo 
podmínky prodeje pozemků, které budou 
zaneseny do kupní smlouvy. V současné 
době se dořešují technické podmínky 
plánovaného prodeje.

Dne 14.7.2008 se Václav  
Kulhánek vzdal z osobních důvodů 
funkce místostarosty obce. Novou 

Obec LejšovkaObec Lejšovka Obec LibranticeObec Librantice

Na posledním zasedání obecního 
zastupitelstva, které se konalo 
dne 9.6.2007 bylo projednáno a 
schváleno:

zpráva o výsledku • 
p ř e z k o u m á n í 
hospodaření obce 
za rok 2007 a 
Závěrečný účet 
bez výhrad
došlé cenové nabídky na opravu • 
zhotovitele rybníka v obci 

místostarostkou  byla s platností od 15.7. 
2008 zvolena ing. Milada Buštová.

Obec Lejšovka vypsala výběrové 
řízení na opravy místních komunikací, 
ve kterém zvítězila fi rma COLAS CZ a.s. 
na základě cenové nabídky, referencí a 
požadavků na technické vybavení fi rmy. 
Předpokládaný celkový rozpočet akce 
činí 2 877 382,- Kč. 
Obec na tuto akci 
získala dotaci od 
Královéhradecké-
ho kraje z Progra-
mu obnovy 
venkova ve výši 500 000 Kč. Plánované 
opravy proběhnou do konce roku 2008.

Zastupitelstvo rozhodlo o kompletní 
opravě střešní krytiny a komína na prodejně 
z důvodu jejich špatného stavu. Rozpočet 
na tuto opravu je 42 805,- Kč. Stavební 
práce provede fi rma Michal Novák.

Jan Šlesingr - starosta

Obec LibníkoviceObec Libníkovice Libníkovice, dodavatelem díla byla 
vybrána fi rma Ladislav Silný, zemní 
a meliorační práce Bolehošť
fi nanční příspěvek SDH Libníkovice • 
ve výši 5 tis. Kč
fi nanční příspěvek na uspořádání • 
dětského dne v Libníkovicích ve 
výši 1.500,- Kč
realizaci terénních úprav na parcele • 
č.29/1(topoly za Remsovými a 
Bílkovými) včetně zatravnění, 
předpokládané náklady do 90 tis. Kč

Milan Vavřinka, starosta

Vybíráme z 10. veřejného zasedání  
zastupitelstva konaného 12. 5. 2008

1.    Kontrola plnění usnesení 9. veřejného 
zasedání. Na 9. veřejném zasedání 
nebylo přijato žádné usnesení. Na 
8. veřejném zasedání bylo přijato 
usnesení k vyplacení příspěvku 
ve výši 57 000,- p. Runštukovi na 
vybudování vodovodního řádu k 
pozemku p.č. 1721 v k.ú. Librantice. 
Příspěvek byl dne 15.2.2008 
poukázan na účet p. Runštuka. 

2. Zastupitelstvo obce projednalo a 
schválilo prodej pozemků p.č. 1299/5 
p. Borovcové, p.č. 386/2 p. Hladíkovi 
a p. Hladíkové, p.č. 732/12 p. Stixovi 
a p.č. 54/13 p. Riebel, vše v obci a 
k.ú. Librantice za cenu 35,- Kč/m2. 
Pozemek p.č. 1513/9 také v k.ú. 
Librantice p. Filipovi za cenu 6,69 
Kč/m2.

3. Zastupitelstvo  obce  projednalo 
a schválilo převod částky 
nerozděleného zisku základní školy 
za rok 2007 ve výši 19 444,35 z účtu 
931.100 na účet 914.100 - rezervní 
fond.

4. Zastupitelstvo obce projednalo a 
schválilo závěrečný účet obce 
za rok 2007 a zprávu o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce za 
rok 2007. Přezkoumání proběhlo 
dne 13.2.2008. Výsledek fi nančního 
hospodaření na rozvahovém účtu 
933 vykazuje přebytek příjmů nad 
výdaji ve výši 992 916,46 Kč. Při 
přezkoumání hospodaření obce 
nebyly zjištěny chyby a nedostatky.

5.  Zastupitelstvo obce schválilo přijetí 
dotace ve výši 218 000,- Kč z 
Programu obnovy venkova na akci: 
„Oprava stávajících chodníků v 
obci a dobudování nového chodníku 
na horním konci obce“. Celkové 
náklady na akci dle  rozpočtu jsou ve 
výši  875 054,- Kč.

6.   Zastupitelstvo obce promítlo přítom-
ným návrh umístění víceúčelového 
zařízení na školní zahradě, který 
zpracoval ing. Dus. Z přítomných 
občanů byla drtivá většina proti 
umístění stavby na školní zahradě. 
Občané se stavbou souhlasí, ale na 
jiném místě. Zastupitelstvo obce 
vzalo samozřejmě tento většinový 
názor na vědomí.
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DĚTSKÝ DENDĚTSKÝ DEN
V měsíci červnu uspořádaly místní maminky pro ratolesti oslavu dětského dne 

na hřišti u rybníka. Bylo zde mnoho dětí, pro které byla připravena spousta soutěží. 
Děti za své snažení obdržely řadu hezkých cen, na které přispěli sponzorským 
darem hasiči, obecní úřad i občané Libníkovic. Díky hezkému počasí se akce velmi 
povedla. Děkuji tímto všem organizátorům za hezký den.

OPRAVA RYBNÍKA V OBCI LIBNÍKOVICEOPRAVA RYBNÍKA V OBCI LIBNÍKOVICE
V měsíci červenci byla provedena oprava rybníka. Bylo nutno provést zpevnění 

břehů kamennou rovnaninou. Zhotovitelem opravy byla zvolena fi rma Ladislav 
Silný z Bolehoště. Celková cena díla činí 357.100,- Kč. Obec na tuto opravu získala 
dotaci z Programu obnovy venkova ve výši 178.550,- Kč. Touto opravou došlo ke 
zkrášlení naší obce, dle ohlasu občanů se rybník líbí.
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7. Různé :
a) Zastupitelstvo obce projednalo a 

schválilo návrh na podání žádosti 
o zpracování změny č. 1 územního 
plánu obce na Magistrát města HK, 
který byl schválen v roce 2004. 
Starostka bude zastupovat obec při 
spolupráci s pořizovatelem a zajistí 
potřebné informace k realizaci 
změny.

b)  Zastupitelstvo obce schválilo žádost 
o bezúplatný převod pozemku p.č. 
366/7 v obci a kat. území Librantice 
od Pozemkového fondu ČR.

c) Zastupitelstvo obce projednalo žá-
dost p. Lucie Hynkové a p. Tomáše 
Schwarze o poskytnutí příspěvku 
na stavbu mostku k pozemku 90/3 
v obci a kat. území Librantice, kde 
budou stavět nový rodinný domek. 
ZO příspěvek neodsouhlasilo.

d)   Zastupitelstvo obce projednalo výběr 
fi rmy na akci „ Oprava stávajících 
chodníků v obci a dobudování 
nového chodníku na horním konci 
obce“. 

e)  Obec Librantice zakoupila zahradní 
traktor na sečení trávy a sečení za 
traktor – na úpravu záhumenních cest. 
Po dohodě bude tyto plochy sekat ZD 
za náhradu za spotřebovanou naftu.

f) Starostka upozornila na nezaplacené 
poplatky ze psů na rok 2008 a na 
neukázněné chování některých 
majitelů psů, kteří nechají své 
čtyřnohé miláčky dělat potřebu na 
veřejně přístupných místech – např. 
před školou.

Vybíráme z 11. veřejného zasedání  
zastupitelstva konaného 28. 8. 2008

1.  Kontrola plnění usnesení 10. veřej-
ného zasedání. Na 10. veřejném 
zasedání bylo přijato usnesení, kdy 
starostka obce měla zjistit potřebné 
informace k podání žádosti o změnu 
ÚP. Žádost na změnu ÚP je podána 
na Magistrátu města Hradec Králové, 
odbor hlavního architekta. Žádost 
podala obec a jsou požadovány tyto 
změny:

   - změny pozemků na pozemky určené 

k zástavbě – 390/2, 1642, 366/1, 
1599, 1598 a 343/1

   - změna pozemků na pozemek určený 
k zalesnění – 1523

  - pozemky p. Čermáka,  které jsou 
v současném ÚP označeny jako 
průmyslová zóna nechat přeměnit na 
plochy venkovské obytné

   - nové podmínky pro výstavbu RD
2. Zastupitelstvo obce projednalo a 

schválilo směnu pozemků p.č. 
1638/2 obecní pozemek za pozemek 
p.č. 1636/2 pozemek p. Čermáka z 
Černilova a pozemek p.č. 31/8 obecní 
pozemky, za pozemky p.č. 1763/2, 
1764/2,.1783/2 a 1642/2 p. Horáka z 
Černilova, všechny uvedené pozemky 
jsou v k.ú. Librantice Tyto pozemky 
vznikly GP č. 363-105/2004 a jejich 
směnou se vyřeší majetkové vztahy 
záhumenní cesty. V současné době 
může proběhnout kolaudace cesty a 
poté bude výše uvedený GP zapsán 
na katastr nemovitostí. Dohodnutá 
směna bude bezúplatná.

3.  Pozemkový fond ČR nabízí k prodeji 
pozemek p.č. 1821 o výměře 16017 
m2 (orná půda) v k.ú. Librantice za 
cenu 142 390,- Kč. Zastupitelstvo 
obce odsouhlasilo záměr odkoupit 
tento pozemek do vlastnictví obce.

4.     Zastupitelstvo obce nejprve seznámi-
lo přítomné s vývojem jednání mezi 
Úřadem pro zastupování státu ve 
věcech majetkových a obcí ohledně 
získání pozemků p.č. 135 a p.č. 885 
v obci a k.ú. Librantice, které jsou ve 
vlastnictví státu. Jedná se o pozemek 
zastavěný samoobsluhou a okolo 
samoobsluhy. V současné době obec 
platí za pronájem těchto pozemků 
částku 10 514,- Kč za rok. Na  vývoj 
situace zastupitelstvo obce reaguje 
tímto usnesením:

 - zastupitelstvo  obce  se dnešního 
dne usneslo, že obchod byl v roce 
1999 zakoupen ve veřejném zájmu, 
kde bude provozována služba 
obyvatelstvu a také v tomto zájmu je   
dále pronajímán

 - zastupitelstvo proto žádá Úřad pro
zastupování státu ve věcech majet-
kových o bezúplatný převod pozemků 
p.č. 135 a p.č. 885 v k.ú. Librantice, 
které souvisí s provozováním 
obchodu, ve veřejném zájmu

  - toto usnesení zastupitelstva je pod-
porováno přítomnými občany na 
veřejném zasedání

5. Na veřejné diskuzi 30.6.2008 bylo 

rozhodnuto, že stavba víceúčelového 
zařízení bude umístěna na pozemcích 
vedle stávajících tenisových kurtů. 
Na základě toho bylo Ing. arch.
Robertovi Chládkovi zadáno vypra-
cování projektové dokumentace k 
územnímu řízení, včetně projednání 
na úřadech a podání žádosti o územní 
rozhodnutí o umístění stavby. Cena 
dokumentace k územnímu řízení 
je 249 900,- Kč včetně DPH. Výši 
ceny zastupitelstvo obce respektuje a 
doporučuje smlouvu podepsat.

6.   Zastupitelstvo projednalo a schválilo 
tyto úpravy rozpočtu na rok 2008:

   -  částku 200 000,- na opravu chodníků 
převést na investice

  - zvýšení   výdajů  
na  příspěvky  pro
MŠ Jeníkovice o 
12 000,- Kč

  - zvýšení   výdajů 
na příspěvek na 
žáky ZŠ Hradec 
Králové o 49 445,- Kč

7. Různé :
a) Zastupitelstvo obce projednalo a 

schválilo příspěvek od občanů, kteří 
se budou připojovat na sítě vybu-
dované a zainvestované obci – jedná 
se hlavně o připojení na kanalizaci, 
vodovod a plyn. Obec bude řešit 
jednotlivé případy individuálně a 
bude vycházet z nákladů na 1 
m2 pozemku vybudovaných 
inženýrských sítí, které byly 
vypočítány při budování inženýr-
ských sítí v lokalitě „U Zvoničky“.

b)  Zastupitelstvo obce schválilo popla-
tek ve výši 100,- Kč/m3 za uložení 
zeminy na obecním pozemku p.č. 
1703, po dohodě se starostkou obce.

c)    Zastupitelstvo obce znovu projednalo 
žádost p. Břetislava Runštuka na 
příspěvek na rekonstrukci příjezdové 
cesty 894/1 k pozemku p.č. 1721 v 
k.ú. Librantice. Cestu p. Runštuk 
daroval obci dne 23.10.2007 a 
starostka obce se zavázala vybudovat 
k pozemku p.č. 1721 veřejné 
osvětlení a cestu zpevnit recyklátem. 
V současné době se zpracovává 
projekt na vybudování veřejného 
osvětlení. Příspěvek byl zamítnut. 
Tato žádost již byla projednána na 8. 
veřejném zasedání dne 28.1.2008 se 
stejným stanoviskem.

d) Zastupitelstvo   obce   schválilo 
nákup radaru na měření rychlosti 
motorových vozidel v místě příjezdu 
od Třebechovic p.O. 
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e) V současné době je vybudována 
vodovodní přípojka k hasičské 
zbrojnici. V letošním roce začne 
výstavba sběrného dvoru na pozemku 
u obecního úřadu, náklady na 
vybudování sběrného dvoru budou 
částečně kryty z dotací Mikroregionu       
„Černilovsko“.

8. Diskuze.
p. Ferbas , p. • 
Dušek: žádají o 
občasné měření 
rychlosti v obci 
na Polici ČR, 
hlavně při vjezdu 
do obce od 
Hradce Králové 
a o kontrolování rychlosti i průjezdu 
záhumenní cestou.  Starostka podá 
na Polici ČR žádost.
p. Holanec: je potřeba opravit silnici • 

na Malé straně, i most je ve špatném 
stavu. P. Holanec nabízí zjistit 
informace o možné opravě mostku. 
Zastupitelstvo vítá nabízenou službu a 
po zjištění stavu projedná další kroky.
p. Sčebel: mostek u rybníčka u • 
Kmoníčkových je také ve špatném 
stavu a přes velký keř u výjezdu 
na hlavní komunikaci není vidět 
na pravou stranu. Keř je možno z 
důvodu bezpečnosti při vyjíždění 
odstranit. S opravou mostku se zatím 
nepočítá, ale při celkové opravě 
místní komunikace bude tento 
problém vyřešen. 
Občané upozornili na nepořádek na • 
pozemcích pana Horáka z Černilova, 
jedná se o pozemky, kde stálo čp. 19. 
Pan Horák byl již ústně upozorněn 
panem Koutníkem a pokud nedojde 
k nápravě bude upozorněn písemně. 
p. Ferbas V.: vznesl dotaz, co • 

INFORMACE Z OBECNÍHO INFORMACE Z OBECNÍHO 
ÚŘADUÚŘADU

Od konce měsíce května do konce 
prázdnin proběhla v části obce Smržov 
rekonstrukce sítě 
nízkého napětí. Akce 
byla fi nancována 
fi rmou  ČEZ 
Distribuce, A.s.  a 
spolu s ní proběhla 
i rekonstrukce místního rozhlasu 
a veřejného osvětlení. Odstranění 
dřevěných a betonových sloupů a 
umístění rozvodu elektrické energie 
do země se výrazně projevilo na 
vzhledu obce – nebe už nekřižují dráty 
elektrického vedení, a  proto můžeme 
považovat Smržov za ještě krásnější.

Bohužel chodníky, z nichž menší 
část bude muset být předlážděna, budou 
opraveny až po zimě, kdy dojde ke 
slehnutí podkladu a pak bude možné 
zaručit, že se nám nebudou propadat.
Oprava je předběžně zajištěna na počátek 
jara 2009.  

V rámci rekonstrukce silnice ze 
Smiřic  do Libřic a křižovatky „U 
Semeráků“  byl vybudován přechod pro 
chodce. Všichni věříme, že vybudovaný 
přechod přispěje k bezpečnosti našich 
občanů, zejména pak těch nejmenších. 

V pronájmu restaurace U Koupaliště 
ve Smržově pokračuje pan Filip 
Kotlant.  

Obec SmržovObec Smržov

vlastně obec získá tím, že se v obci 
staví nové domy? P. Koutník toto 
zdůvodnil růstem obyvatel v obci, z 
čehož vyplývají větší daně pro rozvoj 
obce.

Oprava z Černilovska 1/2008:
Vybíráme z 8. veřejného zasedání. 
bod 3. Správné znění první věty: 

„Byl odsouhlasen příspěvek ve výši 
50% celkových nákladů na rozšíření 
vodovodního řadu.“ 

Správné znění poslední věty dle 
zápisu ze zasedání: „Tyto investice ve 
výši cca 60 tis. Kč vložil do cesty před 
uzavřením darovací smlouvy. Jeho 
požadavek byl shledán neodůvodněným 
a byl jednohlasně zamítnut.“

Panu Jaroslavu Runštukovi z 
Librantic se za nesprávnou formulaci 
omlouvám. 

Milada Bortlíková

Z ČINNOSTI ZASTUPITELSTVA Z ČINNOSTI ZASTUPITELSTVA 
OBCE LIBŘICEOBCE LIBŘICE

V květnu 
zastupitelstvo projednalo 
situaci kolem rybníku 
Bekovák. Na způsob 
řešení byly různé názory 

jak mezi členy zastupitelstva, tak i mezi 
občany, které jsme oslovili formou 
ankety. Po závěrečném posouzení 
situace s přihlédnutím k nově získaným 
informacím bylo odsouhlaseno, že 
se rybník prozatím napustí. Další 
vývoj bude záviset na získání dotace. 
Zastupitelé dále projednali příspěvek 
pro farnost 
Libřice na 
opravu střechy 
věže kostela 
a na opravu a 
e l e k t r i f i k a c i 
zvonu ve výši 
100 000,- Kč. Po 
téměř 10 letech 
se podařilo 
dořešit právně 
„ z a m o t a n ý “ 
případ v situaci cesty u prodejny 
Hruška – po nekonečných jednáních 
byla s Konzumem podepsaná smlouva 
o koupi. V červnu bylo po jednání se 
zástupci Pozemkového úřadu v Hradci 
Králové ing. Tylšem a ing. Dohnalovou 
schváleno zahájení komplexních 

Obec LibřiceObec Libřice pozemkových úprav v obci. Financování 
bude plně hrazeno státem. Koupí 
pozemků pod částí budovy obecního 
úřadu a části cesty od hlavní silnice k 
bistru se vyřešila letitá situace, která v 
minulosti zabránila žádat o dotaci na 
opravu silnice okolo obecního úřadu a 
okálů.

V červenci se jednání zastupitelstva 
zúčastnila paní Kreslová ze stavebního 
úřadu v Černilově, která informovala o 
situaci kolem činnosti na „faře“ a obou 
piezokeramik. Další kontrolní den byl 
stanoven na srpen. Uzavření silnice na 
Smiřice se využilo k stavebním pracem 
ke Krupičkovým (uložení obrubníků a 
el. Kabelů k veřejnému osvětlení). Obec 
se rovněž přihlásila do projektu CZECH 
POINT, který má 
občanům usnadnit 
získávání různých 
dokumentů přímo 
na obecním 
úřadě.

V srpnu obec na projekt CZECH 
POINT obdržela neinvestiční dotaci ve 
výši 52 000,- Kč.Uzavírka silnice na 
Královu Lhotu umožnila pracovníkům 
obce provést velmi potřebnou opravu 
hřbitovní zdi, což by za normálního 
provozu nebylo vůbec možné. Kulturní 
komise ve spolupráci s Českým svazem 
žen, hasiči a fotbalisty SK Slavie 
uspořádala poslední srpnovou neděli na 
hřišti dětský sportovní den.

Za zastupitelstvo obce Eva Hynková

t



ZE ZASEDÁNÍ ZE ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCEZASTUPITELSTVA OBCE

vyjímáme nejdůležitější body, 
které zastupitelstvo obce projednalo 

na svých čtyřech zasedání a to:

19. zasedání ZO - dne 12.05.2008

Schválilo úpravu V. etapy 2 část a to, • 
přes odstavnou plochu, parkoviště až 
ke hřbitovní bráně
S c h v á l i l o • 
v y h o d n o c e n í 
n a b í d k o v é h o 
řízení pro 
dopravní značení 
a pro osvětlení 
bezbariérového přechodu
Odsouhlasilo dodávku a montáž • 
rekonstrukce veřejného osvětlení po 
obci od fy ERMO

20. zasedání ZO - dne 09.06.2008

Odsouhlasilo navrhovanou změnu • 
ve využití budovy č. p. 116 na 
„víceúčelovou budovu Spolkový 
dům“ (hasičskou zbrojnici a klub pro 
matky s dětmi)
Odsouhlasilo předložený • 
harmonogram postupu zpracování 
dokumentace pro zadávání zakázek 
mimo režim zákona č. 137/2006 
Sb. na projekt „Oprava a dostavba 
víceúčelové budovy č. p. 104 – 
Obecní dům“ (obecní úřad, knihovna 
a čítárna, internet a učebna, 
informační centrum, společensko-
kulturní-sportovní sál, vesnické 
muzeum - stálá muzejní expozice, 
archiv atd.)
Vzalo na vědomí vypracovaný návrh • 
základní části aktualizovaného 

„Programu rozvoje a obnovy 
venkova – obce Výrava“
Vzalo na vědomí doporučení starosty • 
k zavedení opakované rubriky do 
Zpravodaje pod názvem „Výpisy z 
kronik obce Výravy“

21. zasedání ZO - dne 21.07.2008

Schválilo aktualizovaný Program • 
rozvoje a obnovy venkova – obce 
Výravy
Schválilo obsah zápisu do obecní • 
kroniky
Odsouhlasilo výsledky hospodaření • 
obce, provedeným rozborem 
hospodaření za I. ÷ II.Q 2008

22. zasedání ZO - dne 18.08.2008

Schválilo předloženou projektovou • 
dokumentaci vč. rozpočtových 
nákladů na přestavbu a dostavbu 
víceúčelové budovy č. p. 104 
„Obecní dům“
Schválilo předloženou projektovou • 
dokumentaci vč. rozpočtových 
nákladů na „Obecní park s vodní 
plochou“ a položkový rozpočet na 
mlatový chodník a vodní plochu
Odsouhlasilo další postup k • 
zajištěním projektu-akce „ přestavby 
a dostavby víceúčelové budovy č. p. 
104 Obecní dům“ 
Odsouhlasilo další postup k zajištění • 
projektu - akce „Zázemí sportoviště“ 
Odsouhlasilo další postup k zajištění • 
projektu - akce „Obecní park s vodní 
plochou“ 
Navrhlo pro volby do zastupitelstev • 
krajů ve dnech 17. a 18.10.2008 
jmenování zapisovatele a členů 
OVK

Všechna zasedání zastupitelstva obce 
jsou veřejná; zápisy a usnesení ze 
zasedání  zastupitelstva obce jsou 
zveřejněny na  „www.vyrava.cz“

Obec VýravaObec Výrava
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Na magistrát města Hradec Králové 
byla podána žádost o změnu územního 
plánu č. II  obce z důvodu najití 
náhradního umístění stavby čistírny 
odpadních vod, když nedošlo k dohodě o 
odprodeji pozemků mezi obcí a vlastníky 
původně vytypovaných pozemků. 

Přesto, že projednání ÚPO – změny 
II. představuje delší časový úsek, 
zpracovávání projektu kanalizace a 
ČOV pro stavební řízení není ohroženo 
a pokračuje dál podle stanoveného 
harmonogramu.

Ing. Jan Machát, starosta

Hasiči přispěli k úpravě Hasiči přispěli k úpravě 
veřejného prostranstvíveřejného prostranství 

Kdo v poslední době jel přes obec Hubíles, dozajista 
zaznamenal  podstatnou změnu. Členové SDH Hubíles již na 
začátku roku přislíbili, že v letošním roce provedou úpravu 
veřejného prostranství před bývalým kravínem. Výsledek 
však  předčil očekávání. Odstranění starého plotu  a staré 
podezdívky, úpravy terénu, toho si musel všimnout snad 
každý. A že si všimli nejen občané Hubílesa , dokazují kladné 
odezvy na tuto akci. Je třeba poděkovat všem členům SDH 
Hubíles, kteří věnovali svůj volný čas a přispěli ke zlepšení 
vzhledu obce. 

 D.Klásková 

ZPRÁVY Z OBECNÍHO ÚŘADUZPRÁVY Z OBECNÍHO ÚŘADU
o plnění Programu rozvoje a obnovy 

venkova – obce Výrava a další 
činnosti obce, za období květen až 

srpen 2008

ukončeny a převzaty práce na akci • 
„Obnova veřejného osvětlení v obci 
Výrava“ 
převzaty do vlastnictví obce pozemky • 
p. č. 1878/43; 1878/70; 1878/71 od 
Pozemkového fondu
ukončeny a převzaty práce na • 
rekonstrukci zeleně ve vybraných  
lokalitách obce (obecního hřbitova; 
alej podél cesty k hřišti a živý plot u 
dětského hřiště)
ukončeny a převzaty práce na akci • 
„Kabelová přípojka pro všesportovní 
hřiště“ včetně měřícího místa a 
zásuvkové skříně
ukončeny práce na V. etapě, s malými • 
dodělávkami, na akci „Oprava 
chodníků s navazující stavbou 
bezbariérového přechodu“. Práce na 
IV. etapě započnou v září t. r.
v souladu s uzavřenou smlouvou o • 
přeshraniční spolupráci se společné 
setkání občanů partnerské obce 
Výrava, Prešovský kraj v obci Výrava, 
Královéhradecký kraj uskutečnilo ve 
dnech 28.07. ÷ 30.07.2008

Ing František Schwarzer, starosta



NOVÝ ŠKOLNÍ ROKNOVÝ ŠKOLNÍ ROK
V pondělí 1. září 2008 jsme před 

budovou školy přivítali na slavnostním 
zahájení nového školního roku sedm 
prvňáčků. Mezi librantickými školáky 
(Jakub a Zuzana Pihýrovi, Barbora 
Marešová, Pavlína Matějusová, Jakub 
Chudý) i Terezku Frťalovou z  Jílovic 
a Tomáše Taclíka z Divce (viz obrázek 
dole).

Letos se podle nového Školního 
vzdělávacího programu Základní škola 
budou vzdělávat žáci 1. a 2.ročníku. V 
rámci tohoto programu jsme zařazeni 
do sítě škol, které 
se zaměřují na 
e n v i r o m e n t á l n í 
( e k o l o g i c k o u ) 
výchovu. V minulém 
školním roce jsme 
se zúčastnili několika projektů (Ulice 
pro lidi, Čistá obec, Třídíme odpad, 
Den Země atd...) zaměřených na tuto 
problematiku. 

Díky učebnímu plánu, který si může 
nyní každá škola upravit na míru, mají žáci                                                                                                                                     
rozšířenou výuku tělesné výchovy, 
přírodovědy a anglického jazyka. 

Nabídkou zájmových aktivit mimo 
vyučování se snažíme o další rozvoj 
osobnosti dětí a jejich využití volného 
času. Po vyučování mohou navštěvovat 
pěvecký, výtvarný a sportovní kroužek 
nebo kroužek zobcové fl étny a  
anglického jazyka.

Rád  bych ještě poděkoval všem 
rodičům, kteří nám pomohli s přípravou 
a zajištěním školy v přírodě v Bělči nad 
Orlicí, kde jsme již podruhé strávili  
konec školního roku.

Pavel Kubíček
ředitel školy

ZŠ LibranticeZŠ Librantice

MATEŘSKÁ ŠKOLA V ČERNILOVĚMATEŘSKÁ ŠKOLA V ČERNILOVĚ

1. září jsme zahájili 
školní rok 2008 – 2009. 
Těšili jsme se všichni 
na naše děti. Mohli 
jsme je přivítat v čistě 
uklizeném a příjemném 

prostředí naší mateřské školy.
Pro letošní školní rok je zapsáno 

100 dětí. V provozu jsou 4 třídy s 
celodenním provozem. Z toho počtu je 
35 dětí předškolních.

Při své tvořivé práci klademe důraz 
na aktivitu dítěte prožitkovým učením 
a posilováním dětské zvídavosti, 
posilováním sebevědomí v souladu 
s jejich možnostmi, individuálními 
potřebami, zájmy, chutí poznávat a 
objevovat věci kolem sebe.

V naší mateřské škole také tradičně 
nabízíme nadstandardní péči ve formě 
kroužků a logopedické péče. Máme pro 
děti připravenou řadu zajímavých akcí. 
Je pro nás povzbuzením i odměnou, 
když se děti ptají a těší už v září na 
některé z nich.

Znovu ještě děkujeme všem 
rodičům, kteří nám pomáhají během 
roku s drobnými opravami, zajištěním 
výtvarného materiálu, sponzorskými 
dary.

Vážíme se Vaší spolupráce a pomoci. 
Je pro nás opravdu cenná.

A snad už jen na zamyšlení citát, 
který je mottem naší práce.

J. Ámos Komenský: „Nad zlato 
dražší klenot je dítě, ale nad sklo 
křehčí…“

I. Králíčková

ČERNILOVSKÉ TŘÍDYČERNILOVSKÉ TŘÍDY
Vážení rodiče,
během prázdnin probíhala jednání 

vedení školy s představiteli obce 
Černilov. Z těchto jednání vyplynulo, že 
zájmem obou stran v příštích letech bude 
dosažení nízkého počtu žáků ve třídách 
1. stupně základní školy.Tento společný 
zájem upřednostňuje při zajištění výuky 
hledisko pedagogické před hlediskem 
ekonomickým.

Výuka v nízkopočetných třídách 
představuje pro školu ekonomicky 
náročnější výuku a fi nanční prostředky 
použité na její zabezpečení jsou hrazeny 
z nadtarifních složek mzdového rozpočtu 
(odměn) zaměstnanců školy. Slibujeme 
si od tohoto kroku zkvalitnění výchovně 
vzdělávacího procesu,klidnou pracovní 
atmosféru ve třídě a větší prostor na 
individuální přístup k jednotlivým 
žákům,zvláště pak k žákům se 
specifi ckými poruchami učení a chování.

A zde jsou  počty žáků a třídní učitelé 
v jednotlivých třídách:

1. stupeň
1.A  Šrámková Eva  16
1.B  Suntychová Naďa 15
2.A  Javůrková Lenka  16
2.B Cachová Martina  16
3.A Kollátorová Jana  17
3.B Najmanová Marcela 18
4.A Štefcová Jitka  16
4.B Votroubková Radka 15
5. tř Filipová Dana  25

2. stupeň
6. tř Hofmanová Jana  27
7. tř Hoffmannová Dana 26
8.A Volencová Eva  18
8.B Hlávková Miroslava 15
9.A Ulrichová Zdena  20
9.B Vaňková Dana  24

Mgr. Aleš Páv, ředitel školy
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Z černilovské školyZ černilovské školy

SBĚR STARÉHO PAPÍRUSBĚR STARÉHO PAPÍRU
9. a 10. září se konal první letošní 

školní sběr starého papíru. Jako vždy 
budou odměněni nejlepší sběrači na 
prvních třech místech. Jsou to:

1. Svíčková Aneta, 388 kg – 3.B
2. Hofmanová Kateřina, 360 kg – 7. tř
3. Urbanová Veronika, 268 kg – 9.B

Blahopřejeme a děkujeme našim 
žákyním. Chtěli bychom vyhlásit 
celo-roční soutěž o nejlepšího sběrače 
- sběračku a na konci školního roku 
vyhodnotíme též nejlepší třídu. 

Mgr. Eva Volencová
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MASARYKOVA JUBILEJNÍ ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA ČERNILOV - INFORMACE PRO RODIČEMASARYKOVA JUBILEJNÍ ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA ČERNILOV - INFORMACE PRO RODIČE
Telefonní čísla: 
základní a mateřská škola 495 431 118 + provolby */
mateřská škola mobil 739 035 379
školní jídelna  495 431 478
školní družina  733 506 072
*/ viz článek “Telefonní spojení školy”

Číslo účtu školní jídelny: 192 533 046/0300

Přestávky ve škole:
      1. stupeň       2. stupeň
   7.40  -    8.00    7.40  -    8.00
   8.45  -    8.55    8.45  -    8.55
   9.40  -  10.00    9.40  -  10.00
 10.45  -  10.55  10.45  -  10.55
 11.40  -  12.45  11.40  -  11.50
 13.30  -  13.40  12.35  -  13.20
 14.25 konec vyučování 14.05  -  14.10
    14.55 konec vyučování

Úřední hodiny:
- v kanceláři školy
     Po 7.00  -  9.00 
     Út 8.00  -  9.00 12.00  -  15.00
     St 7.00  -  9.00 12.00  -  15.00
     Čt 7.00  -  9.00
     Pá 7.00  -  9.00

- vedení školy - po předběžné telefonické dohodě
- ped. pracovníci - o přestávkách, po předběžné 
     telefonické dohodě odpoledne
- výchovná poradkyně - čtvrtek 15.00 - 16.00 hodin,
              nebo po předběžné tel. domluvě

Prázdniny:     podzimní           27.10. - 29.10.2008               Pedag. rady:   1.9.2008      Rodič. schůzky:     16.9.2008
           vánoční           22.12. -     2.1.2009           4.11.2008            11.11.2008
           pololetní                  30.1.2009           20.1.2009              6.1.2009
           jarní           9.3.     -   15.3.2009                                    7.4.2009            24.4.2009
           velikonoční          9.4.     -   10.4.2009                  18.6.2009              2.6.2009
           hlavní           1.7.     -   31.8.2009         

Pravidla sběru starého papíru      Termíny sběru:      Termíny placení obědů: 
Starý papír je nutno třídit do následujících skupin a převázat provázkem: 9.   -  10.9.2008              23.9.2008
1. noviny, časopisy, knihy bez tvrdých desek (tvrdé desky nutno odstranit) 2.   -  3.12.2008            21.10.2008
2. sjetiny z počítače bez kopíráků      6.   -    7.1.2009                    25.11.2008
3. ostatní - karton, tvrdé desky z knih     17. -  18.3.2009            16.12.2008  
         5.   -    6.5.2009              27.1.2009
Sběr kaštanů 25.11. - 26.11.2007     22. -  23.6.2009              24.2.2009
                        24.3.2009
              1. den      7.00 - 7.55              28.4.2009
            15.00 - 17.00              26.5.2009
              2. den      7.00 - 7.55

Přijímací zkoušky
21.4.2008  -  1. kolo přijímacích řízení ke studiu na středních školách a nižších stupňů víceletých gymnázií
8.2. - 9.2.2008  -  zápis dětí do ZŠ Černilov
14.3. - 15.3.2008  -  zápis dětí do MŠ Černilov

Informace k výuce Tv
V podzimních a jarních měsících probíhá přednostně v rámci plnění učebních osnov a otužování žáků výuka Tv venku. 
Dohlédněte, prosím Vás, na vhodné oblečení Vašich dětí vzhledem k venkovním teplotám.

Telefonní spojení do všech součástí školy:
společné telefonní číslo 495 431 118, 

po vyzvání operátorky zvolit příslušnou provolbu

Sborovna 1. stupeň - provolba 13
          p. uč. Cachová Martina  p. uč. Filipová Dana
          p. uč. Javůrková Lenka  p. uč. Kollátorová Jana
          p. uč. Najmanová Marcela p. uč. Suntychová Naďa
          p. uč. Šrámková Eva p. uč. Štefcová Jitka
          p. uč. Vávrová Jitka  p. uč. Votroubková Radka

Sborovna 2. stupeň - provolba 14
          p. uč. Blatníková Kateřina    p. uč. Hofmanová Jana
          p. uč. Slezák Petr     p. uč. Ulrichová Zdeňka 
          p. uč. Vaňková Dana

Sborovna 2. stupeň - provolba 15
          p. uč. Olivová Petra  p. uč. Hoffmannová Dana
          p. uč. Hlávková Mirka p. uč. Nováková Julie
          p. uč. Smolíková Bohumila p. uč. Volencová Eva

Vedení školy - provolba 11

Kancelář školy - provolba 12

Školní jídelna - samostatné číslo 495 431 478 nebo společné    
                          číslo 495 431 118 a provolba 16

Mateřská škola
1. třída (p. uč. Novotná Naděžda, Slánská Irena) - provolba 21
2. třída (p. uč. Beckerová Jitka, Antoníčková Dagmar) - prov. 22
3. třída (p. uč. Rychtaříková Alena, Svobodová Zd.) - prov. 23
4. třída (p. uč. Imlaufová Blanka, Králíčková Iva) - provolba 24



V pátek 6.6.2008 uspořádala ZŠ 
Sever fotbalový turnaj pro žáky prvních 
tříd. Turnaje se zúčastnily reprezentace 
5 základních škol - 4 z Hradce Králově a 
ta naše z Černilova. Hrálo se systémem 
„každý s každým“, 6 hráčů v poli + 
brankář na školním hřišti s umělou 
trávou. Za hradecké týmy, které měly 
výběr z více 
prvních tříd než 
my, nastoupila 
řada hráčů, které 
známe z dresů 
FC HK, Olympie 
nebo Slavie. Takže 
konkurence byla 
opravdu vysoká. 
ZŠ Černilov 
reprezentova l i 
tito žáci: brankář 
- Jakub Hovorka 
z 1B a v poli za 1A - Hynek Horák, 
Natálie Žídková, Jakub Kvapil, David 
Černý a za 1B - Jakub Žaba, Jan Žaba, 
Hubert Horák a Karel Farkaš. Všichni 
jsou členy místního fotbalového oddílu, 
takže základní fotbalové návyky již 

mají, i když řada z nich s fotbalem začala 
teprve nedávno. Náš tým se opíral hlavně 
o dovednosti 2 tahounů týmu mladších 
elévů Jana Žaby a Hynka Horáka. Hynek 
hrál posledního a měl na starosti obranu 
a Jéňa, který byl kapitánem týmu, měl 
na starosti tvorbu hry v záloze. Hráli 
jsme systémem 3-1-2, tedy tři defenzivní 
hráči, dvě útočná tykadla [většinou 
Natálka s Kubou Žabou] a mezi nimi 
záložník. Sehráli jsme celkově 4 zápasy. 
V prvním nás čekali domácí ZŠ Sever. 
Výsledek 0:0 neodpovídá průběhu, 
naši borci soupeře k ničemu nepustili, 
tlačili se dopředu a vytvářeli si řadu 
šancí, bohužel bez gólového efektu. 
Druhý zápas jsme hráli se ZŠ Štefcova, 
v jejichž kádru bylo několik borců z 
FC HK. Po opatrném začátku se naši 
do soupeře zakousli a nedali mu šanci, 
výsledek byl nakonec hubených 1:0 pro 
Černilov, když se prosadil bojovný Kuba 
Žaba. Třetí zápas s ZŠ Bezručova byl z 
naší strany nejméně vydařený. Soupeř 
měl kádr hodně fotbalový a chvílemi 
nás přehrával. Dlouho jsme odolávali, 
za stavu 0:0 Hynek vysunul přihrávkou 
za obranu Kubu Žabu, který šel sám 
na bránu, udělal kličku brankáři, ale 
nastřelil jen tyč. Z následného závaru 
před bránou Natálka trefi la břevno. 
Skóre se nezměnilo a netrvalo dlouho 

Turnaj prvňáčků Turnaj prvňáčků 

na Severuna Severu
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a soupeř využil nedůrazu v naší obraně. 
Pokusili jsme se výsledek otočit hrou na 
riziko. Hynek se uvolnil přes obránce, 
šel sám na bránu, ale zakončoval zbrkle 
do brankáře. Víc šancí nebylo, soupeř 
si výsledek pohlídal. Takže 0:1 pro ZŠ 
Bezručova. V posledním zápase už nám 
v parném dopoledni evidentně docházely 
síly a s výsledkem 0:0 jsme nakonec 
spokojeni. Nakonec jsme obsadili 
celkově 3. místo. Což v konkurenci 
sportovních škol s větším množstvím 
prvňáčků považuji za úspěch. Vítězi se 
zaslouženě stali malí fotbalisté ze ZŠ 
Bezručova, kteří si odvezli putovní pohár 
ředitele školy. Ale odměněni sladkostmi 
a drobnými dárky byli úplně všichni 

hráči, takže radost dětí byla převeliká. Na 
závěr ještě musíme pochválit pořadatele 
v čele s p. Sedliským za výbornou a 
bezproblémovou organizaci celé akce. 

Slavoj Horák

Druhý ročník benefi čního festivalu 
hudby, divadla a výtvarných umění 
Villa Alternativa se uskutečnil 7. června 
2008 v areálu Orlovny, v kině i na 

trávníku kolem, a sokolovně. Za dobré 
přízně počasí i návštěvníků a s pár 
nepříjemnými organizačními změnami, 
né snad však komplikacemi, ožilo místo 
na několik hodin rušnými a pestrými 
projevy života, kultury lidí a jejich 
činností. Dalo by se říct, že zde vládl 
dobrý duch, atmosféra... 

Festivalový den byl zahájen 
koncertem Akordeonorchestru, násle-
dovalo divadelní představení žáků ZŠ 
Černilov, koncert hradeckého experi-
mentálního dua Dva a poté výtvarné 

interaktivní představení Borise Šlechty, 
který zklidil aplaus od sálu plného malých 
i velkých užaslých diváků. Mezitím 
probíhala venku škola žonglování pod 
vedením hradecké skupiny Ascarya, 
která předvedla noční žonglování s 
oněm, a výtvarná dílna Outsider Art 
sestrer Svobodových, které zde zahráli 
svým loutkovým divadýlkem hru 
Svatava. Nechyběli různé druhy nápojů a 
občerstvení. Po koncertu kapely Delfíni, 
Tommy Goes Electro, dua Úlet včelstva, 
které nás mile překvapilo, a jazzovém 
koncertu Léčby neklidem, zakončilo 
večer společné vystoupení Petra Nikla a 
Ireny a Vojtěcha Havlových, kteří ovládli 
sál pomocí svých hudebních variací, 
písní, hraček a masek, fantazií.

Z výtvarné stránky musím zmínit fi lm 
Fóbie, v režii Michala Nohejla (inkognito 

přítomného), který se promítal úplným 
závěrem, ale také velmi hojnou a kvalitní 
výstavu nejaktuálnějších uměleckých 
děl současných tvůrců (Jana Bitnerová, 
Štěpán Málek, Adriana Takáčová, Tereza 
Nemethová, skupina Rukavica, Krystýna 
Darja Vojtíšková, Eliška Svobodová, 
Rudolf Rousek, Michal Krejčík, Tommy 
Špička...)

To se stalo dílem díky o. s. CON.
FRONT.ART, se kterým jsme navázali 
organizační spolupráci sice dosti pozdě, 
přesto úspěšně. Do budoucna chceme 
s pomocí C.F.A. a Obecního úřadu v 
Černilově společně s TJ Orel, TJ Sokol 
defi novat stav a další možnosti vývoje 
a spolupráce jak kvůli možnostem 
dotací, tak kvůli rekostrukci a způsobu 
využití objektu Orlovny, i možnosti 
vzniku nízkoprahového zařízení pro 
děti a mládež v Černilově. Z hlediska 
organizačního je podzim dobou, kdy je 
toho třeba rozmyslet, naplánovat a udělat 
nejvíce. Doufejme, že na jaře budeme 
vědět víc, a že třetí ročník benefi čního 
festivalu Villa alternativa přinese po 
všech stránkách dobré zprávy.

Jan Jirásko
http://villa-alternativa.wz.cz

Villa Alternativa 08Villa Alternativa 08
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Tak jako v minulých letech patřila 
i letos druhá srpnová sobota soutěži v 
netradičních disciplínách Černilovský 
pařez.

V nově upraveném sportovním areálu 
u Dolejšáku, za což děkujeme Obecnímu 
úřadu v Černílově, jsme se sešli  9. 8. 
2008. To ráno se prezentovalo všech 28 
přihlášených soutěžních týmů, které se 
utkaly v osmi disciplínách:Hod pařezem, 
Nohejbal, Voda, Pití piva, Chůdy, Teplý 
pes, Petrův zdar a V pekle sudy válej.
Umístili se v tomto pořadí:

1.    Švédi          34 bodů
2.    Štrádovi kocourci         43 bodů
3.    Wolejovky          50 bodů
4.    Dream team         58 bodů
5.    Proč        (Voda 1.místo)   61 bodů
6.    Na poslední chvíli 
           (Voda 9.místo)   61 bodů
7.    Vančák team         66 bodů
8.    Shisha team          84 bodů
9.    Mazánci           87 bodů
10.  Drsoň stock team         90 bodů
11.  Kluci        112 bodů
12.  Skřítci        115 bodů
13.  Gumídci        116 bodů
14.   Top 20        118 bodů
15.  CRV        126 bodů
16.  Žužu pušpuš team        127 bodů
17.  Notor band         136 bodů
18.  Karlové        137 bodů
19.  Pyrotechnici       141 bodů 
20.  Porádejc team       145 bodů
21.  Proto!        152 bodů
22.  Kryšotci        154 bodů
23.  Krakonošovo       155 bodů
24.  Ruměnky        161 bodů
25.  Zdechliny        169 bodů
26.   Královélhotečtí paňáci
      (Voda 19. místo)   173 bodů
27.  Team bubo bubo 
      (Voda 27. místo)   173 bodů
28.  Dobrovolníci       178 bodů

Černilovský pařez 08Černilovský pařez 08 Zvláštní ocenění:

Ruměnky 
– za příkladný nohejbalový výkon

Skřítci 
– za výkon na vodě a trefný název týmu

Tomáš Vacek 
– za hod pařezem /7,85m/

Radek Hofman 
– za nejrychlejší vyzutí lyžáků

Míra Veselý 
– za skok pro zapomenuté pádlo

Fanda Dědek a Jarda Pavel 
– za zručnost a rychlost při chytání ryb

Věrka Matulová 
– za nadlidský výkon při pojídání 

teplého psa
Tomáš Schwarz 

– za rychlost při pití piva
Milan Hofman 

– za pohodový styl na chůdách
Pepa Šimek 

– zasloužilý Pepa

Poděkování patří všem, kteří se 
podíleli na průběhu celé akce!

Občerstvení po celý den  zajistil 
tým manželů Petra a Jitky Hrubých z 
Výravy.

O výborná pečená prasátka se 
postarali Jirka a Růžena Kotkovi z 
Černilova a pan Karel Drahorád Královy 
Lhoty.

Za ozvučení a hudební podbarvení 
celého dne patří dík týmu DJ Pavla 
Ferbase. 

Děti s radostí přivítaly vyhlídkové 
jízdy koňským spřežením pana Zbyňka 
Falty z Čibuze.

Celodenní klání jsme již tradičně 
zakončili vyhlášením výsledků na 
zábavě v Hospůdce U Šulců. 

Tam se o 
pečená prasátka 
vzorně postarali 
pan Honza 
Černý a pan 
Víťa Wágner z 
Černilova.

K tanci i 
poslechu všem 
s o u t ě ž í c í m , 
sponzorům a 
pořadatelům  hrál 
bezchybně pan 
Miloš Výborný z 
Hradce Králové.  

Tuto akci bychom nemohli pořádat 
bez laskavého přispění sponzorů, za 
věcné i peněžité dary děkujeme:

OÚ Černilo, Vackovi Petr a Renata, 
Předměřické mlýny – Voženílek, 
Betonov, Kerhart František, Brož 
Zdeněk, Dráha Milan, Morávková Jana 
– Odemo, Voborník Vladimír, Hálek 
Vítězslav – RTH, Křížková Jana – 
Kadeřnictví, Restaurace „U Vidliček“, 
Hospoda „U Matese“, Hospůdka 
„U Šulců, Letní parket -  Hospoda 
„U Hrubých“Výrava, Kotlant Jiří, 
Hembala Jan – Toi Toi, Hora Mont, 
VK Ložiska, Hofmanovi Ladislav a 
Jana, Raiffeisen stavební spořitelna, 
Kotkovi Jiří a Růžena – Prodejna vín, 
Šafaříkovi – Jiř-Sára, HNG Bukovina, 
Hofman Zdeněk, Hofmanová Pavlína, 
Herzán Jiří, Turek Luboš, Pešavovi 
Luděk a Helena,  Černý Jan, Maňák 
Martin, Coca-cola, Bernard Rudolf - 
BR Velo, Volenec Jiří – QTS, Spoza 
s.r.o., Morávek Martin – Moriss.

Za rok  8. 8. 2009 na shledanou při 
čtrnáctém ročníku!

Dolejšáci

FARNÍ DEN V ČERNILOVĚFARNÍ DEN V ČERNILOVĚ
V neděli 31.srpna se konal již devátý Farní den a opět pod střechou 

stodoly. Pěkně vyzdobené prostranství vítalo po mši svaté desítky 
návštěvníků, kteří přišli shlédnout program a ochutnat gulášek, pečené 
jehně a dobroty hospodyněk. Letos vystoupilo vokální sdružení 
SEXTET, jehož program se velice líbil. Na účastníky Farního dne 
čekalo překvapení v podobě pasteveckého psa, který předvedl za 
farní zahradou svoje umění. I letos na farní zahradě byla pro děti 
připravena spousta her. Počasí přálo a tak se všem návštěvníkům, 
nejen z Černilova, ale i okolí, jistě nedělní odpoledne vydařilo.

J. K.
další foto na str. 31
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LETOS UŽ 46. ROČNÍKLETOS UŽ 46. ROČNÍK
Myslivecké sdružení Černilov – 

Újezd uspořádalo v sobotu 6.září 2008 
za krásného letního počasí tradiční 
střeleckou soutěž jednotlivců na 
asfaltové holuby. Soutěž se uskutečnila 

v náhradním termínu v dopoledních 
hodinách. Vítězem 46. ročníku se stal 
David Cejnar, který zvítězil teprve po 
rozstřelu s Bohumile Kolářem. Soutěže 
se zúčastnilo 15 členů mysliveckého 
sdružení.

V odpoledních hodinách proběhl 
závod tříčlenných družstev -  Memoriál 
Jaroslava Vrbenského. Soutěže se 
zúčastnilo 7 smíšených družstev, i když 
řada pozvaných se nedostavila. Vítězem 
se stalo družstvo pořádajícího sdružení 
ve složení Miroslav Sehnoutka, Jiří 
Kalista, Jaroslav Rychetský ml.

Myslivecké sdružení děkuje za 
sponzorské dary pro jednotlivce i 
družstva fi rmě SPOZA Černilov. 

Týden před závěrem školního 
roku uspořádalo myslivecké sdružení 
Černilov již 9. ročník rybářských závodů 
pro děti základní školy v Černilově. 
Počasí všem soutěžícím přálo, a tak v 
hezkém prostředí biocentra Kartouz 
prožili pěkné sobotní dopoledne.

Závodu se zúčastnilo 19 dětí. Na 
udici bylo uloveno celkem 20,64m ryb 
od bělic, karásků až po kapříky. Jako 
nejlepší se umístil Ladislav Starý, který 
ulovil celkem neuvěřitelných 813 cm 
ryb. Je to v dosavadní historii soutěže 
nejlepší výsledek. Největšího kapra zase 
ulovil Matěj Hušek – 48 cm.

Při závěrečném 
hodnocení obdržel 
každý z účastníků 
malou odměnu a 
sladkost. Ceny do 
soutěže věnovala fi rma 
SPOZA Černilov, 
myslivecké sdružení 
Černilov. Firma Mlýny 
Voženílek pro děti věnovala chutné 
koláče. Zpestřením dopoledne byla i 
střelba ze vzduchovky na pohyblivé 
terče. Myslivecké sdružení děkuje všem 
sponzorům a těší se na další setkání 
s mladými rybáři při jubilejním 10. 
ročníku v roce 2009.

Nejlepší jednotlivci:
Ladislav Starý 813 cm
Filip Hájek  313 cm
Matěj Hušek  281 cm
Petr Salavec  237 cm
Lukáš Honsnejman 110 cm

Memoriál Memoriál 

Stanislava NejmanaStanislava Nejmana

Dětské Dětské 

rybářské závodyrybářské závody

KRÁLOVNA KOLOBĚŽKA PRVNÍKRÁLOVNA KOLOBĚŽKA PRVNÍ
7. června 2008 v rámci festivalu 

Villa Alternativa sehrály děti školního 
dramatického kroužku tuto velmi známou 
pohádku v režii Heleny Pešavové a 
Jany Hofmanové. Předvedly se v těchto 
rolích:

Koloběžka – Pavla Šlorová
Král – Roman Mikolášek
Tetička – Eva Hlavsová
Rybářka – Kateřina Hofmanová
Rybář – Honza Mikyska

Rytířka z Trychtýřovic – A. Horáčková
Komorník – Ondřej Panenka
Mlynář, handlíř – Libor Mikolášek
Jakub Kotrba, strážný – Petr Panenka
Matěj Kotrba – Jan Pešek
Soudce – Josef Zilvar

  Představení se všem přítomným 
líbilo, reprízy si naši herci „střihli“ ještě 
v pondělí pro děti základní a mateřské 
školy. Potlesk diváků a rozzářená dětská 
očka jsou pro nás tou největší odměnou 
a zároveň také velkou motivací do další 
práce (herectví je dřina). Děkujeme 
všem, kteří nám pomáhají a fandí.

Za divadelní skupinu
Mgr. Jana Hofmanová

Dramatický kroužekDramatický kroužek

 VESELÍ TREMPÍCI ZNOVU  VESELÍ TREMPÍCI ZNOVU 
OBNOVENIOBNOVENI

Kdo by náhodou nevěděl, co to jsou 
Veselí trempíci, tak je to jakýsi kroužek, 
na kterém se vedoucí (v současné době 
to jsou: Věrka Matulová (Vati), Stáňa 
Blažková, Míra Šípek a Pája Fibiger) 
snaží pokud možno zábavnou formou 
naučit své svěřence něco o přírodě a 
o tom jak se v ní chovat. Ale nejde 
zde samozřejmě jen o učení, ale i o 
super zábavu při kolektivních hrách. 
Scházíme se každý pátek v 16.00h u 
bývalé budovy kina, kde se nachází 
naše klubovna, a o dvě hodiny později 
se zase všichni většinou v celku 
vracíme do svých domovů. 

Za nepříznivého počasi (přívalové 
deště atd.) se pohybujeme v klubovně 
nebo v sokolovně, jinak se snažíme 
trávit co nejvíce času pod širým 
nebem. Během celého loňského roku 
probíhala celoroční hra s názvem 
Na Vandr, která byla zakončena 
skutečným víkendovým vandrem v 
okolí Ostaše. I letos bude samozřejmě 
probíhat celoroční hra, ale její téma se 
dozvědí jako první ti, kteří se budou 
pravidelně účastnit našich schůzek. 
Letošní první schůzka se koná v pátek 
26. září od 16.00h před budovou kina. 

Jan Mikyska a Pavel Fibiger



VOLEJBALOVÝ TURNAJVOLEJBALOVÝ TURNAJ
Hrál se v  sobotu 28 června.Počasí 

bylo polojasné;teplota 22° . Startovné 
činilo 300 Kč za družstvo. Hrálo se ve 
dvou skupinách po pěti mužstvech na 
dva celé sety. O pořadí ve skupinách 
rozhodovaly uhrané míče. Vzájemně se 
pak se utkaly protějšky na stupnicích 
úspěšnosti ve skupinách. Turnaj měl 
velmi dobrou sportovní úroveň. V 
některých družstvech (např. Lejšovka, 
Jaroměř) zápolily hráčky II celostátní 
ligy a hráči krajského  a okresního 
přeboru.Hlavními organizátory klání se 
opět stali pánové Martin Jílek spolu s 
Jaroslavem Kašparem. 

Pořadí družstev:
České Meziříčí, Jaroměř, Smržov, 

Nový Hrádek , Jezbiny, Praha, Lejšovka, 
Smiřice I,Smiřice II, Dvůr Králové n./L.

HASIČSKÁ SOUTĚŽHASIČSKÁ SOUTĚŽ
V sobotu 23. srpna se konal již 10. 

ročník hasičské soutěže „O Posvícenský 
pohár“. Počasí přálo závodníkům, 
nikoliv však divákům. Na srpen byla 
trochu zima. V soutěži tentokrát zvítězila 
těsně Lejšovka časem 23,63 sec. Další 
místa obsadily Holohlavy 23,75,Výrava 
28,71, Zahořany 38,47, Jasenná 43,25, 
Černožice 43,72, Librantice 47,69, 
Libřice 48,81 a Jasenná dorost 91,34.

Sport v LejšovceSport v Lejšovce
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DĚTSKÝ DEN V LEJŠOVCEDĚTSKÝ DEN V LEJŠOVCE
7. června se v areálu dětského hřiště v Lejšovce konalo odpoledne plné soutěží, 

her a sladkých odměn pro děti. Účast dětí i dospělých byla veliká, zasoutěžit si přišlo 
kolem 50 dětí. Na úvod nám předvedli manželé Pospíchalovi výcvik belgických 
ovčáků - malinois. 

Potom děti po celé slunečné odpoledne soutěžily v mnoha disciplinách a 
vyhrávaly spoustu pěkných odměn. 

O průběh celé akce se, tak jako každý rok, postarala Pavlína Niedobová s 
Monikou Kindlovou a občerstvení zajistili místní hasiči. 

Milada Buštová

Proběhlo i druhé nesoutěžní 
kolo. Tentokrát útok vodou z kádě. 
Pro cenu si postupně přišli zástupci 
Lejšovky,Holohlav a Výravy.

MALÁ KOPANÁMALÁ KOPANÁ
Posvícenská sobota 30. srpna patřila 

19. ročníku poháru v malé kopané 
„O Posvícenský tuplák“. Turnaj řídil 
Boleslav Niedoba ml. Sponzorství se 
ujali Václav Pavelka-Proweld, Boleslav 
Niedoba, Michal Novák a Obec Lejšovka.
Startovné činilo 600 Kč za mužstvo. 
Aktivní záštitu převzal starosta   Jan 
Šlesingr. Rozhodování zápasů tentokrát 
připadlo profesionálnímu rozhodčímu 
p. Voltrovi z Černožic, což přispělo k 
hladkému průběhu turnaje. Sluníčko s 
teplotou okolo 22° uspokojilo jistě hráče 
i diváky. Jednotlivé zápasy probíhaly na 
2 x 11 minut. Střídalo se bez omezení 
počtu hráčů na lavičce.

Hrálo se ve dvou skupinách. V 
předčasném fi nále (semifi nále) zápolila 
družstva Lejšovky A a Bílé Třemešné. 
Zápas skončil 0:0. Rozhodovaly 

pokutové kopy , kde byli nakonec 
šťastnější hosté.Druhé semifi nále si 
zkušeně vybojovali výsledkem 2:0 
fotbalisté Smržova proti družině 
„Hospoda“ hostinského Hejlka. Ve fi nále 
pak triumfovalo mužstvo Smržova, 
dirigované Milanem Machátem. Třetí 
místo skórem 3:0 nakonec získala 
Lejšovka A proti týmu Hospoda. Páté 
místo si vybojovalo mužstvo Canucks 
výhrou 4:1 nad Lejšovkou B. Poslední 
skončilo družstvo Inter HK.

Nejlepším hráčem se po zásluze stal 
Milan Machát. Nejpřesnější mušku měl 
Vít Hlušička z Lejšovky A. Nejméně 
gólů obdržel Jaroslav Kosina z Lejšovky 
A. Místní slečny zvolily sympaťákem 
turnaje Romana Hejlka z týmu Hospoda. 
Všichni se již těšíme na příští jubilejní 
20. ročník.

Na volejbalovém turnaji, hasičské 
a fotbalové soutěži provozovala 
občerstvení Jaroslava Živnůstková 
s Josef Stejskalem ml. Nabídka 
občerstvení a hlavně jídel  vzbuzovala 
svou kvalitou,výběrem  a solidními 
cenami patřičnou pozornost diváků a 
hráčů.

Firma PROWELD - Václav Pavelka 
zakoupila pro místní sportovce sadu 
12 dresů . Jsou vyvedeny v tradiční 
kombinaci zelené a černé barvy se 
znakem Lejšovky na prsou. Děkujeme.

Ing. Václav Bartoň
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... v Libřicích... v Libřicích

HONBA ZA POKLADEMHONBA ZA POKLADEM
Vše začalo 1.června od 14.hodin 

na hřišti U Stánku pod modřínem. 
Bylo krásné nedělní odpoledne a my 
se sešli, abychom spolu zažili něco 
dobrodružného.

Český svaz žen a několik 
dobrovolníků, kteří byli ochotni 
spolupracovat, uskutečnili výlet 
zajímavý nejen pro děti, ale i dospělé.

Dostala se mi totiž důvěryhodná 
informace, že náš blízký les - nazývaný 
Kaltouz - nedávno navštívila banda po 
zuby ozbrojených podezřelých chlapíků. 
Co tam asi chtěli vám nemusím 
vysvětlovat. To je jasné... Zakopali tam 
poklad!

Neváhala jsem ani na vteřinu a 
společně s dětmi jsme se rozhodli tu 
kořist najít a bandě lupičů tím udělat 
čáru přes rozpočet.

Naštěstí jsme se na hřišti sešli v 
hojném počtu, tak jsme měli pro strach 
uděláno. Děti neměly cestu nikterak 
jednoduchou. Musely dojít po červených 
fáborech až do cíle, plnily nesčetně 
úkolů, ale také odpovídaly na záludné 
otázky. Dlouhá cesta nám utíkala docela 
rychle, až najednou, téměř u cíle, jsme 
narazili na zajatce. Piráti ho tam uvázali 
ke stromu a nechali ho tam na pospas 
volné přírodě. Podařilo se nám ho 
zachránit a on nám na oplátku prozradil, 
kde je ukrytá a co máme udělat, abychom 
ji získali.

Poté, co jsme zakopaný poklad našli, 
jsme ho přenesli na bezpečné místo, kde 
se o něj děti rovným dílem podělily.

Pobyt na čerstvém vzduchu nám 
navodil povzbudivou chuť k jídlu, tak 
jsme si opekli párky a občerstvili se. 
Protože se nám ještě nechtělo domů, tak 
jsme si zahráli na schovávanou. Rodiče, 
kteří doprovázeli ty menší členy, zatím 
odpočívali v trávě. Jako překvapení 
nakonec měli děti i s rodiči zajištěn odvoz 
na vozíkách připojených za čtyřkolkami 
zpátky na hřiště.

Náš výlet byl náročný a plný 
dobrodružství.

Tak se budu těšit někdy na 
shledanou    

vaše kapitánka SPEROU

DĚTSKÝ SPORTOVNÍ DENDĚTSKÝ SPORTOVNÍ DEN
Stejně jako každý rok, tak i letos 

pořádal Obecní Úřad Libřice ve 
spolupráci se sportovci SK Slávia a 
několika dobrovolníky sportovní den, 
který se konal tradičně poslední neděli 
letních prázdnin. 31. srpna ve 14.00 
hodin jsme se sešli na hřišti v Libřicích. 
Počasí k nám bylo přívětivé a celý den 
nám svítilo sluníčko pro dobrou náladu.

Děti měly 
možnost soutěžit 
v 15 disciplínách 
a vedly si opravdu 
skvěle. Rodiče 
na ně mohli být 
právem pyšní. 
Odměnou za 
jejich výkony jim 
byly krásné ceny, které školáci upotřebí 
ve škole a samozřejmě pro ty menší 
ratolesti byly nakoupeny hračky. Díky 
místním sponzorům dostaly děti ještě 
pitíčka, sušenky, vynikající koláčky a z 
udírny vyuzené párky.

Novinkou pro letošní rok bylo – 
aniž by děti cokoliv tušily – závěrečné 
vyhodnocení třech nejlepších sportovců, 
kteří byli odměneni hodnotnějšími 
cenami. Nejlepší sportovkyně si vybrala 
sadu badmintonových raket, druhá 
nejlepší ji napodobila a třetí umístěný 
obdržel set na stolní tenis.

Sláva vítězům a čest všem ostatním!

Pěkný start a dobré školní výsledky 
do nového školního roku přejí všichni 
zúčastnění pořadatelé a já se těším opět 
příště.

Denisa Špatenková  

A ZVON OPĚT ZVONÍA ZVON OPĚT ZVONÍ
V kostele svatého Michaela 

Archanděla v Libřicích proběhla 
celková rekonstrukce zvonu spojená s 
údržbou střechy věže. Práce započala v 
červnu sundáním zvonu, jehož stáří se 
datuje již od roku 1490. Po zjištění, že 
jeho srdce potřebuje výměnu, nabrala 
naplánovaná práce trochu zpoždění. 
Po připevnění nově zhotoveného srdce 
byl zvon zavěšen na dubový trám . 
Spolu s opravou proběhla i elektrifi kace 
zvonění. Pohon elektrickým motorem je 
nyní dálkově ovládaný, což umožňuje 
snadnější manipulaci. Náklady z důvodu 
celkové opravy zvonu způsobily, že 
dosáhly výše 120 000,- Kč. Na opravě 
a elektrifi kaci se fi nančně podílela 
libřická farnost, obecní úřad a místní 
zastupitelé, kteří zasponzorovali přívod 
elektřiny do věže až ke zvonu. Obecní 
úřad farnosti přispěl částkou 52 000,- 
Kč. Nátěr střechy věže kostela ve výši 
48 000,- Kč zaplatila obec. Natěrač, 
který opravil drobné škody a provedl 2x 
nátěr plechů, pracoval z lana zavěšeného 
ze střechy. Větrné počasí způsobilo, 
že se přihlížejícím často tajil dech nad 
odvážností natěrače. V srpnu se obcí 
rozeznělo první zkušební zvonění. 
Protože ve věži zůstala prosklená okna, 
byl hlas zvonu poměrně dost utlumený. Z 
toho důvodu přistoupilo zastupitelstvo ke 
schválení dalšího fi nančního příspěvku 
ve výši 25 300,-Kč, což zaplatilo náklady 
na potřebnou výměnu zasklených oken 
za žaluzie se sítěmi. Tím se výrazně 
zvýšila prostupnost zvuku zvonu. V 
současné době každý obyvatel Libřic ví, 
že je pravé poledne. Hlas zvonu linoucí 
se nad obcí všem oznamuje, že se den 
přechýlil do své druhé poloviny. 

Za zastupitelstvo obce Eva Hynková
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SDH SkaličkaSDH Skalička

OSLAVILO 85. VÝROČÍOSLAVILO 85. VÝROČÍ
7. června 2008 oslavil SDH ve 

Skaličce 85 let svého založení hasičskou 
soutěží pozvaných  družstev. Po 
slavnostním nástupu se konalo okrskové 
cvičení v požárním útoku. Zúčastnila 
se ho družstva ze Smržova,  Hubilesa, 
SDH Skalice a  SDH Skalička.Všichni 
soutěžící projevili sportovního ducha a 
jejich umístění dopadlo takto: l. Smržov, 
2. Hubiles, 3. Skalice a  4. Skalička.  
Slavnostní schůzi zahájil pan Drien a 
přivítal pana Košťála  z Hradce Králové, 
hosty ze sousedních sborů p. Pomezného, 
p. Veselého, p. Kunce, p. Matěnu, p. Víta 
st., p. Aixnera  a starostku obce Skalice. 
Při příležitosti 85. výročí byli oceněni 
za práci ve sboru  zasloužilí členové. 
Odpoledne pokračovalo dětským dnem 
- soutěží v hasičských disciplinách pro 
menší děti  a soutěž rozdělená pro chlapce 
a děvčata. Dětští vítězové byli spokojeni 
s cenami, ti ostatní dostali malé odměny 
za účast. Večer pokračoval společenskou 
zábavou.  O vzniku sboru  seznámila 
přítomné paní Klimešová. Ustavující 
schůze se konala dne 23. října  1923 
v hostinci pana J. Vrabce a zúčastnilo 
se jí 30 nastávajících členů. Hlavními 
propagátory hasičské myšlenky byli 
panové Josef Bouček  statkář ze Skaličky, 
řídící učitel ve výslužbě  Karel Machek, 
řídící učitel ve výslužbě Josef Ferbas 
a Josef Kadeřávek  rolník ze Skaličky. 
Do sboru se přihlásili tito členové: J. 
Kadeřávek, K. Machek, F. Glos, F. 
Ocásek, K. Jindra, K. Chytráček, V. 
Janáček, A. Andrys, V. Fikr, B. Řeháček, 
V. Jedlička, V. Pilnáček, J. Vrabec. J. 
Bouček st., J. Koutník, J. Janáček, V. 
Fabián, S. Valášek, J. Fejček, F. Jedlička, 
F. Bouček ml., J. Ferbas. Starostou sboru 
byl zvolen pan J. Bouček starší. Hasiči 
byli vybaveni pouze dvoukolovou 
ruční stříkačkou, která nemohla stačit k 

lokalizování i menšího požáru. Proto v 
roce 1924 zdejší obec pořídila od fi rmy 
Smekal Praha stříkačku novou a pro 20 
členů výzbroj a cvičící obleky,  dále pak 

obec uhradila 
v ý s t a v b u  
skladiště a to ve 
výši 44 000,- 
Kč. V tomto roce 
sbor zasahoval u 
čtyř požárů – u 
J. Boučka ve 
Skalici č.p. 7, u J. 
Vávry v Ruseku, 
znovu u J. Boučka 

ve Skalici č.p. 7 a v Ruseku  u Hodků, 
Hanusů a Holečků, kde požár vypukl ve 
třech domech. Kronika dále pokračuje 
popisem činnosti, hospodařením, volbou 
nových funkcionářů, nástupem nových 
členů sboru i uvedením těch, kteří 
zemřeli v a to každý rok samostatně. 
Kronika SDH, která začíná ustavující 
schůzi o založení sboru v roce 1923 
a je dopsána do konce roku 2007,   je 
vedena v jedné knize. Takovou kronikou 
se může chlubit  málo kdo!  Zabývá se i  
účastí  na hasičských soutěžích a uvádí i 
kulturní a společenské akce, které sbor 
organizoval. Zprávy jsou doplněny i 
poutavými fotografi emi. Letošní rok 
tj. 2008 je již psán v nové kronice. 
Současnou spolehlivou  kronikářkou 
je paní Zdeňka Klimešová, která na 
obec předala první popsaný svazek ve 
vázané knize. Pokud budou mít někteří 
z Vás zájem, můžeme Vám ji půjčit k 
nahlédnutí na Obecním úřadě ve Skalici. 
Přejeme SDH ve Skaličce hodně zdaru 
v jejich práci. Naším i jejich přáním 
je, aby hasičská činnost  pokračovala 
i nadále a do sboru vstoupila i mladší 
generace a navázala na předešlé úspěšné 
roky. V příštích pěti letech mají hasiči 
ze Skaličky v plánu  opravu hasičské 
zbrojnice, aby v roce 90. výročí byla 
budova jako nová.

Eva Ornstová                                                                                              
Zdeňka Klimešová

17. června 
jsme jeli s našimi 
důchodci na 
výlet. Tentokrát 
jsme vybrali 
severní Čechy, 

první zastávkou byl zámek v Duchcově. 
Z našich vesnic jsme vyjížděli brzy 
ráno, abychom byli včas na místě. 
Okusili jsme jízdu po novém úseku 
dálnice, která vede od Poděbrad ke stále 
diskutovaným Libišanům. Přejeli jsme 
krátkým úsekem Prahy a pokračovali po 
dalším úseku dálnice. Cestou jsme viděli 
památnou horu Říp, typickou dominantu 
Českého středohoří hrad Hazmburk  se 
svými věžemi, okrouhlou Černou, která 
je postavena z čediče a čtvercovou Bílou 
z pískovce, dále horu Milešovku, kde 
je umístěna meteorologická stanice. 
K cíli našeho řidiče navigoval pan 
Chlouba, který se svou manželkou z 
těchto míst pocházejí. Město Duchcov 
nás udivilo svým klidem a čistotou. Byli 
jsme překvapeni, když jsme zjistili, že 
z náměstí se díváme na průčelí zámku. 
Při příchodu do objektu jsme minuli 
sochy, které vytvořil Matyáš Bernard 
Braun. Na dvou pilířích stojí Herkules, 
na jednom Mars a na dalším Minerva. 
V době návštěvy  jsme se dozvěděli, že 
na místě původního lobkovického sídla, 
dal duchcovský zámek v roce 1675 – 
1685 vystavit Jan Bedřich z Valdštejna, 
pozdější biskup v Hradci Králové. V 
interiérech zámku je historický nábytek 
od gotiky až  po 19. století zapůjčený 
z Umělecko-průmyslového muzea v 
Praze.Součástí prohlídky je hlavní 
sál s Valdštejnskou rodovou  galerií. 
Samozřejmě, že nás zajímalo, co se 
dozvíme o tom, jak žil na tomto zámku 
Giacomo Casanova. Ten se ve Vídni v 
únoru 1784 stal tajemníkem benátského 
vyslance Foscarimiho a sloužil mu až do 
jeho smrti v dubnu roku 1785. Seznámil se 
tehdy s Mozartovým libretiskou Pantem i 
s hrabětem Josefem Karlem Waldsteinem 
– Wartenbergem, kterému patřilo panství 
Duchcov – Horní Litvínov. Ten nabídl 
Casanovi místo knihovníka a on se jím 
v srpnu nebo září 1785 stal. Pokud by 
se neusadil na Duchcově, nestal by se 
známým spisovatelem  V r. 1787 sepsal 
svou „Historii mého útěku z Benátského 
vězení“. Kniha měla obrovský úspěch a 
Casanovu proslavila. Zde také začal psát 
své paměti „Historie mého života“, které 
nedokončil. Na Duchcově  ho neměli 

Důchodci na výletěDůchodci na výletě
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LOUČENÍ S PRÁZDNINAMI VE VÝRAVĚLOUČENÍ S PRÁZDNINAMI VE VÝRAVĚ
V sobotu 23. srpna uspořádaly výravské maminky na místním hřišti zábavné 

odpoledne pro děti.
Připravily různé soutěže o sladké odměny a drobné ceny, například hod 

míčkem do tlamy lva,  chůzi na chůdách, zápasy sumo, běh dětí s rodiči a další. 
Celé odpoledne se mohli všichni vozit na kočáře taženém koňmi pana Hladíka 
z Librantic, kdo chtěl,tak se mohl svézt na opravdovém koníkovi. Všichni si 
pochutnávali na sladkých dobrotách, které maminy napekly, opékaly se buřty, 
kofola tekla proudem. Přišlo se podívat spousta rodičů, babiček, dědečků a 
dalších. Zkrátka rozloučení s prázdninami se vydařilo. Za podporu děkujeme 
všem sponzorům, kteří fi nančně vypomohli a poděkování patří především 
paní Janě Hojné, která se celé akce ujala a ke spokojenosti všech ji za pomoci 
maminek zorganizovala.

Iva Komínková   

Skalické pekloSkalické peklo

V sobotu 12. července  letošního roku 
proběhl ve Skalici na fotbalovém hřišti již 
XIII. ročník turnaje v malé kopané „Skalické 
peklo“. O tento turnaj je tradičně velký 
zájem, přihlásilo se 10 týmů a bojovalo 
se ve dvou skupinách. Rozhodčí pan 
Sobotka z Hradce Králové pískal skvěle. 
Turnaj organizuje s velkou chutí a elánem 
Jaroslav Vosyka ze Skalice. Oslovil místní 
podnikatele, kteří svými příspěvky pomohli 
jak věcnými  dary, tak i fi nancemi,  za což 
všem děkujeme. Jsou to: Rieger a Kubeček-
instalatérské a topenářské práce, Skalice 
6, Haken a Dobiáš-střechy, zateplení, 
sádrokarton, Vocelova 1135, Hradec 
Králové, Karel Vandas-malířství, Skalice 
93, Jaroslav Wild-hadry, autodoprava, 
Skalička 3, Truhlářství Petr Beneš, 
Skalice 45, Gastro-koření Martin Samek, 
Skalice 38, HOSA Aleš Houser-kompletní 
realizace staveb, Skalička 16, Zámečnictví 
Roman Svíčka, Újezd 4, Martínek a Dunas-
rybářství, sádky, Holohlavy, Jaroslav 
Vosyka-zpracování dat, účetnictví, Skalice 
76, vozidlo zapůjčila fi rma Autodoprava 
Drtílek Radim, Hradec Králové.  Obec 
Skalice se každoročně snaží zabezpečit 
úhradu sportovních potřeb a hradí poháry 
pro vítěze. V letošním roce využila 
iniciativy mladých fotbalistů Spartaku 
Skalice, kteří před turnajem bezplatně 
natřeli plotové sloupky u tenisových kurtů, 
na které pak umístili  nové pletivo.Obec 
zabezpečuje před turnajem pravidelné 
sekání trávního porostu. Letos obec nechala 
opravit dřevěné lavičky kolem hřiště. Dále 
se podařilo, za spolupráce Mysliveckého 
sdružení „Polabí“, formou placené brigády 
obcí, opravit a upevnit kolem hřiště nový 
plot.  

Příprava turnaje  započala již v pátek 
postavením stanů pro případ deště a 
zabezpečením občerstvení, o které se 
starají Markovi z Černilova. V sobotu 

byl turnaj zahájen v 8,00 hodin nástupem 
všech deseti týmů. Po celý den se na hřišti 
bojovalo o  postup do fi nále.Hrálo se 2 x 8 
minut a na každé straně s počtem hráčů 4 + 
1.  Navečer  po skončení fotbalu proběhlo  
vyhlášení vítězů.  První místo zaslouženě 
obsadilo mužstvo Nedáš-Dostaneš z  
Hradce Králové, druhý byl 1FK Újezd a 
na třetím místě Hajda team z Černilova. 
Spartak Skalice získal čtvrté místo. Milým 
překvapením pro všechny bylo vyhlášení 
nejlepšího  hráče Davida Ningera z týmu 
Nedáš-Dostaneš z HK, nejlepšího střelce 
Petra Duhy z týmu Nedáš-Dostaneš z HK, 
nejlepšího brankáře Josefa Maryunduka  z 
Hajda teamu Černilov a nejlepší fanynky 
paní Vlaďky Šulcové ze Skalice.Zajímavé 
je, že celkem padlo v obou skupinách A 
+ B 63 gólů, to je o 18 gólů více než v 
loňském roce. Gólový průměr se zvedl na 
3,15 gólů za zápas. 

Pořadatelům se organizace letošního 
turnaje opravdu zdařila, fandit přišlo a 
přijelo  mnoho mladých. Informace o 
konání turnaje proběhla i v Hradeckém 
deníku a rozhlase.  Večer pokračovala 
zábava vystoupením skupiny „Poupata“ 
aneb vzpomínky na léta minulá. Od 21 
hodin vystoupila punkrocková skupina 
z Pardubic U.S.P., krátce přerušovaná 
vystoupením děvčat z agentury Crazy 
girls. Večer gradoval při diskotéce DJ P. 
Kovačíka s laserovou show a videoprojekcí.  
Mladí se bavili jak u sportovního hřiště tak 
i v nově otevřené restauraci „U Přibylů“. 
Myslíme si, že při této akci se mohou 
občané jak mladí i ti dříve narození pobavit, 
povzbudit hráče a po turnaji posedět a sdělit 
si dojmy. Turnaj „Skalické peklo“ má rok 
od roku lepší úroveň i díky získávaným 
zkušenostem s organizací. Těšíme se na 
další již XIV. ročník, který jak pevně 
věříme,  bude zas o pořádný krok lepší. 
Těšíme se na shledanou na příštím ročníku 
„Skalického pekla“ dne 11.7.2009.

 Jaroslav Vosyka , Skalice

rádi dva lidé, správce a sluha. Sluha 
ho dokonce na náměstí zbil. Pan hrabě, 
když se vrátil z cest , tak oba vyhodil. 
Casanova  byl ve své době vysoký, 
měřil 197 tak, tak nad všemi vyčníval. S 
hrabětem Josefem Karlem Waldsteinem 
se zúčastnil premiéry 
Mozartovy opery „Don 
Giovanni“ v roce 1787 
v Praze. V expozici je 
vystavena vstupenka 
na toto představení. V 
roce 1791 se také zúčastnil korunovace 
Leopolda II.  Na zámku je jediná 
místnost zařízená původním nábytkem, 
dřevěnou podlahou a velkým biliárovým 
stolem dlouhým čtyři metry. V ložnici 
Casanovy je křeslo, na němž sedával a 
také zemřel roku 1798. Pověst praví, že 
kdo na toto křeslo usedne, bude dlouho 
plodný. Na zámku pobýval také Fridrich 
Schiller a Ludwig van Beethoven. Po 
prohlídce zámku jsme se rozešli na oběd 
a pak pokračovali do Teplic. Tam jsme 
navštívili botanickou zahradu. Vznikla 

v 70. letech 20. století jako jediná v 
Ústeckém kraji. Po roce 2002 prošla 
rekonstrukcí, během níž dostala nové 
expoziční a zásobní skleníky. Znovu byla 
otevřena 1. května 2007. V pavilonech 
vystavují ruční práce – šité gobelíny, ve 
sklenících je expozice rostlin ze všech 
konců světa. Náš výlet pokračoval do 
Kerska, kde na nás čekala večeře. Domů 
jsme se vraceli plni dojmů a spokojeně 
unaveni. 

Zdeňka Klimešová
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V sobotu 19. července se výravští 
občané vydali na výlet, který pro 
ně připravili hasiči spolu s obecním 
úřadem.

Vyjeli jsme po sedmé hodině a 
prvním našim cílem byl soubor lidových 
staveb na Veselém Kopci, kde se tento 
víkend konal Veselokopecký jarmark. 
Prohlédli jsme si expozici lidového 
stavitelství volně rozptýlených domů v 

přírodě. Všechny chalupy jsou vybaveny 
zařízením pro chod domácnosti. V 
hospodářských částech jsou vystaveny 
nejrůznější stroje a zařízení, používaná 
pro práci na poli, v chalupě nebo statku. 
K vidění byly i výrobky lidových 
řemeslníků jako košíkářů, keramiků 
dráteníků, kovářů, truhlářů, pekařů, 
voskařů a dalších. Někteří své výrobky 
řemeslníci vytvářeli přímo před zraky 
návštěvníků a to vše bylo doprovázeno 
kulturním programem. 

Dalším našim cílem byla Přibyslav, 
kde jsme po obědě v restauraci U Kubínů 
navštívili místní zámek. Je zde Centrum 

31. května se konal již sedmý ročník 
prestižního závodu zahradních strojů 
ve Výravě.Za slunného počasí přijelo 
změřit své síly a hlavně síly svých strojů 
celkem 18 závodníků.

      Jako v minulých letech se soutěžilo 
v disciplínách 
terra-vari a 
stroje domácí 
výroby.Každý 
rok se snaží 
p o ř a d a t e l é 
z p e s t ř i t 
trať o nové 
p ř e k á ž k y .
Letos tomu 
nebylo jinak.Kromě překážek z let 
minulých,čekalo závodníky překvapení v 
podobě vodního příkopu a pití piva.Takto 
náročná trať plná nástrah a terénních 
nerovností nadělala vrásky nejednomu 
odvážlivci na startovní listně.V prvních 
kolech byl na závodnících vidět respekt 
z vodního příkopu,ale v ostatních kolech 
už jim otrnulo a do cíle přijížděli řádně 
zablácení.S pitím piva se každý popral 
po svém.Někdo si ho vychutnal,někdo 
ho do sebe doslova nalil jako Jaroslav 
Hejcman,který možná i díky tomu 
vyhrál kategorii terra vari.V kategorii 
strojů domácí výroby obhájil své první 
místo Štěpán Kummer.

Oslava vítězů a 
smutek poražených 
se protáhl do 
večerních hodin.

P o d ě k o v á n í 
patří všem 
sponzorům,divákům 
a pořadatelům,kteří 
pomohli při přípravě 
letošního ročníku.

DĚTSKÝ DEN V HUBÍLESE  DĚTSKÝ DEN V HUBÍLESE  
Poslední prázdninová sobota patřila na sportovním hřišti v Hubílese dětem, ale nejen  jim. SDH 

Hubíles ve spoluprací s obecním úřadem pořádal již pravidelné loučení s prázdninami spojené s 
dětským dnem. Toho letošního „ročníku“ se zúčastnilo  více než 40 dětí z obou obcí a okolí. 

Již tradiční soutěže: házení na cíl, skákání v pytlích, střelba na cíl či kreslení zážitku z prázdnin  
byly obohaceny  tentokrát nevšedním zážitkem. Nejen dětem, ale i přítomným dospělákům,  se 
dostalo poučení o práci pyrotechniků a jejich výstroji. Přítomní chlapci pak v hojné míře využili 
možnosti  vystřelit si barevnou světlici. K dobré náladě pak vedle pěkného počasí, přispělo i skvělé 
jídlo a hojnost  tekutin.. 

Děkujeme všem, kteří se podíleli  na organizačním zajištění či poskytli ceny do soutěží, zejména 
pak SDH Hubíles, Obecnímu úřadu ve Smržově, společnosti BEAS, a.s. a Ing. Karlu Geržovi.

 D. Klásková   

hasičského hnutí a výstava o dějinách 
požární ochrany spolu se stálou expozicí 
s historickou i současnou požární 
technikou.

Cesto zpět jsme se ještě stavili na 
kávu v motorestu Skalka, abychom tento 
pěkný den příjemně zakončili. 

K tomu, že se výlet vydařil přispělo 
nejen pěkné počasí, ale i řidič autobusu 
společnosti Agrospol Bolehošť pan 
Průša.

 V.Š.

Výravští na výletěVýravští na výletě Výravský Terra CupVýravský Terra Cup
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Moje dcera Petra požádala starostu 
Smržova Ing. Macháta aby ji oddal a on 
zase požádal mě, abych napsala, jak to 
bylo. Pohled matky nevěsty na svatbu? Od 
plotny! Ona na mě, že by chtěla koláče a 
já na to: „Fajn, ty se dají koupit!“ Ale ona: 
„Ne, mamko, ty si to musíš UŽÍT!“ Ačkoliv 
vůbec nejsem zdatná kuchařka, vzala jsem 
si statečně den dovolené a auto, objela pár 
obchodů,  nakoupila mnoho kil mouky /ze 
zbytků napeču i vánoční cukroví/, přes třicet 
másel, jeden a půl kila rozinek, čtyři litry 
rumu, dvě celá balení kvasnic, asi šedesát 
vanilkových cukrů. Babička poskytla tři 
plata vajec a podle kuchařky a pokynů 
sousedky jsem uvařila svoje první jablková 
povidla v životě. Sehnala jsem partu deseti 
báječných ženských, abychom společně 
napekly několik tisíc malinkatých svatebních 
koláčků pro potěchu sousedů, příbuzných a 
známých. A během násle-dujících dní jsme 
při jejich rozvážení postupně rozhlásili 
do světa,  že v pátek 18. července 2008 v 
deset hodin dopoledne budou u kapličky 
Navštívení Panny Marie ve Smržově oddáni 
Petra Bernatová a Josef Feifer.

Následovaly dny příprav . Netradiční 
místo přineslo plno nečekaných drobných 
starostí a problémů k řešení. Pro starostu to 
byl zásadní úkol: sehnat medaili se šerpou 
a připravit slavnostní projev. Kapličku 
bylo třeba vyzdobit, okolí upravit, průběh 
obřadu náležitě promyslet V průběhu 
předcházejícího týdne proběhla na místě 
pracovní schůzka s paní matrikářkou. „A 
to si na zkoušku i zachlastáme?“, zjišťoval 

sebe opravdu nechává čekat, ale už z dálky 
prosvítají její dlouhé bílé šaty a když konečně 
pomalu v doprovodu tatínka přichází, sluníčko 
posílá svůj pozdrav a skrz stromy se naplno 
rozsvítí jeho paprsky…

Slavnostní projev byl přednesen, slib 
slíben, ano proneseno, vše podepsáno. 
Manželství uzavřeno. Následující přípitek 
uzavírá obřad. Gratulují oddávající, rodiče, 

příbuzní. Je třeba 
utřít slzičky dojetí. 
Kamarádi mají pro 
ženicha kromě přání 
i chomout, smržováci 
trakař a pilku, hasiči 
hasičskou výzbroj 
a netradiční dárek – 
ovečku! Začíná čas 
slavení. Slavnostní 
oběd, svatební dort 
i večerní oslavu 

vystřídají všední dny, na které zatím nikdo 
nemyslí. Všichni novomanželům přejeme, 
aby se i v těch nesvátečních dnech měli rádi. 
Aby se podle toho k sobě i chovali. A aby 
mysleli na to, že zařídit spokojené manželství 
dá mnohem víc práce, než slíbit dvě stovky 
Pánbíčkovi.   

Irena Bernatová, Smržov 

Děkujeme touto cestou Obecnímu 
úřadu ve Smržově, jmenovitě Ing. Janu 
Machátovi, za upřímný osobní projev, 
manželům Šubrtovým za starosti spojené 
s připravou kapličky a všem našim 
kamarádům a známým, kteří nám pomohli 
prožít tak krásný svatební den.

manželé Feiferovi, Libřice 14

S podzimem se mi objevují vzpomínky 
na dětství, na školní léta. Je tomu již 75 roků, 
co jsme my, rodáci z roku 1922, nastupovali 
1. září do měšťanské školy v Černilově, z páté 
třídy obecné školy. Již do té jsme chodili do 
nově postavené, tehdy supermoderní školy, 
jakou nebylo vidět v širokém okolí a kam se 
přijížděly podívat i různé delegace.

Do tříd se vstupovalo z prostorné haly a 
všechny třídy pro obecnou školu i měšťanku 
byly pojmenovány po význačných osobách. 
Byly tam i třídy pro pokračovací školu, 
dílny, tělocvična a kuchyň s jídelnou. O 
postavení takovéto školy se jednalo několik 
let. Zásluhu na výstavbě má pan řídící Dídek 
a tehdejší starosta, pan V. Hojný. Škola byla 
dokončena v listopadu roku 1931, vyučování 
v měšťance bylo zahájeno roku 1932.

Dnes již dávno měšťanky nejsou, 
nahradily je osmi či devítiletky, ale my 
pamětníci na ně stále vzpomínáme. 

V době, kdy jsme se stali už čtyřicátníky, 
zahájili první žáci měšťanky vzpomínková 

situaci manžel. Poslední, co zůstalo po sérii 
deštivých dní nevyřešeno, bylo počasí. Péťa 
v duchu slíbila Pánbíčkovi za sluníčko dvě 
stovky, tak uvidíme!

A svatební den je tady! První vykouknutí 
z okna: vesnice leží ponořená v mlze. Je ráno, 
já honem vstávám, aby až se začnou sjíždět 
svatební hosté, bylo vše jak má být: naklizeno, 
navařeno, na nic ze stovek drobností 
n e z a p o m e n u t o . 
Přijíždějí první hosté 
a rázem je celý dům 
vzhůru nohama.  Tři 
kávy, dvě rozpustné, 
dvakrát párky, jednou 
polévku…Užívám si! 
Na chvíli se vzdálím 
a nesu něco k jídlu 
taky nevěstě. Strojí se 
nahoře ve svém pokoji 
a zůstává důsledně 
utajená. Ani já jí nepovím, že ženich, aktivní 
dobrovolný hasič, dostal právě  zprávu, že 
byly na dnešní ráno povoleny výjezdy dvou 
hasičských vozů!

Je čas jít. Pomalu se všichni trousí 
ke kapličce, kromě svatebčanů i sousedé, 
přátelé, spolupracovníci, kamarádi. Kde mám 
kytku? Tak honem poslat někoho zpátky. 
Scházíme se pod schody kapličky: ženich 
s maminkou, svědci, zbylí rodiče. Svatební 
hosté usedají na lavičky, přihlížející postávají 
opodál. Je krásné teplé ráno, nad hlavami 
nám švitoří ptáci, vyzdobená kaplička 
dychtivě očekává příchod nevěsty. Obřad 
je zahájen, vystupujeme po schodech za 
zvuků tlumené hudby, procházíme špalírem 
hasičů ve svátečních uniformách. Nevěsta na 

shromáždění – sjezdy. K těm jsme se v 
r. 1980 připojili i my, a to díky Rudovi 
Kadeřávkovi a Drahoši Prokšovi, kteří 
sehnali adresy spolužáků, rozutíkaných 
po světě. Do měšťanky tehdy chodili i 
žáci z Újezda, Bukoviny, Slatiny, Divce, 
Librantic a Výravy. Když jsme se sešli s 
bývalými spolužáky ročníku 1920 a 1921, 
okukovali jsme se a dohadovali, kdo je kdo, 
vzpomínali jsme na dětské hry – na skákání 
panáka, na honičky, schovávačky v parku, 
na národy, a taky kdo se kam dostal a co 
již zažil. Připomněli jsme si, jak bukováci 
čekali konec světa, a tak do školy přišli až 
na velkou přestávku, nebo jindy v zimě našli 
u silnice zapomenutou basu. Tu sebrali a 
donesli na četnickou stanici, ale jelikož tam 
nikoho nenašli, vzali basu s sebou do školy 
a pak o přestávce, za doprovodu skoro celé 
třídy ji předali panu vrchnímu. Jednou jsme 
si udělali průzkum, kde kdo bydlí. Zjistili 
jsme, že většina z nás žije do vzdálenosti 10 
km a jen několik z nás nad 120 km. Jindy 
jsme si udělali statistiku o počtu dětí, a vyšlo 
najevo, že téměř polovina má dvě děti a 

jen osmina je bez dětí. Z našeho ročníku se 
postupem času 20% spolužáků odstěhovalo 
do města. Spolužák Míra Kudyvejs nás také 
podrobně seznámil s minulostí naší obce. 
Váša Jedličků nám sdělil, že v obci, kde žije, 
mají obrázkovou kroniku a i Míra Skákal 
mluvil o kronikách obcí s obrazy z minulosti 
i současnosti a navrhl, že bychom se měli 
také o něco takového pokusit. Volba padla na 
Míru Bečkových. 

Na sjezdy byli zváni i naši učitelé. 
Pamatuji se na pány učitele Jahelku a 
Hejlicha, z obecné pak mimo pana ředitele 
Dídka i Vaňka a Višňáka, na náboženství 
nás měl pan farář Pavlinec i jeho paní.

Ještě si vzpomínám, jak naše spolužačky 
připravovaly svá vnoučata na pásmo, 
které měla předvést na sjezdu. Ale pro 
hromadnou nemoc z toho nakonec sešlo. 
Reputaci zachránil vnuk Anči Tomanové 
hraním písniček mezi vystoupeními.

Pro nemoc a stáří se naše účast sni-
žovala, naposled jsme se sešli v r. 2004.

 Spolužák

Smržovská veselkaSmržovská veselka

VzpomínkyVzpomínky
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SV. HOSTÝN-VELEHRAD SV. HOSTÝN-VELEHRAD 
3.-5. 7. 20083.-5. 7. 2008
Ještě než začnu zaměstnávat 

vaši pozornost svými dojmy, 
chtěla bych předeslat, že 
nadpis ne náhodou nabízí tři 
varianty výkladu. 

Pouť- jedná se o putování za určitým 
cílem, ale „i cesta může být cíl“ (omlouvám 
se nejmenované hudební skupině za 
parafrázování jejich myšlenky).

Poušť- někdy se pouť změní v poušť 
(v lepším případě je docela velké vedro a 
vám dojde voda, v tom horším vám všichni 
utečou a vy si připadáte jako na poušti).

Spoušť- nezřídka se pouť změní ve 
spoušť, to když se po vyprahlém dni 
celou noc blýská, když se slovo lijavec 
stane eufemismem a někde uvnitř vás je 
duše velikosti neutronu…

Ale začněme pěkně Da Capo …
Asi před měsícem Jarda Kudrnáč  

pronesl, zda by se s ním někdo nechtěl 
vydat na pěší pouť z Hostýna na Velehrad. 
Jelikož pěšky chodím velice ráda, dlouho 
jsem neváhala a přidala se. 

Jednalo se o historicky první pouť po 
zcela nově vybudované poutnické stezce 
spojující Velehrad a sv.Hostýn. A abychom 
to nebyli my, kteří musí mít vždycky něco 
extra, šli jsme pěkně pozpátku tedy z 
Hostýna na Velehrad.

 Celou stezku lemují poznávací 
panely, kterých je 25 a jsou nerovnoměrně 
rozeseté po celém jejím průběhu. Týkají 
se jak historických tak přírodních a 
architektonických pozoruhodností dané 
lokality.

Pouť měla začít ve čtvrtek ráno, ale 
protože jsme nechtěli vyjíždět už  kolem 
čtvrté hodiny ranní z Hradce, přijeli jsme 
na Hostýn už ve středu večer, prošli se po 
okolí a přespali tam.

Brzy ráno nás probudil halasný 
povyk. Vyklonila jsem se z okna, abych 
„rekognoskovala terén“ a uviděla skupinu 
třiceti poutníků s velikým praporem, 
který (byv přivezen dvěma Francouzi)  
provázel naší skupinu celou poutí. Seběhli 
jsme tedy dolů, zaregistrovali se, dostali 
malou pozornost od pořadatelů na zub a 
vykročili do baziliky, abychom nezmeškali 
slavnostní požehnání a začátek poutě. 

Poté jsme vyrazili směr Zlín. Vyrazili 
jsme již s časovým zpožděním, a tak se 
stalo, že by se naše pouť první den dala 
nazvat spíše stíhacím závodem. Ale 
nechtěli jsme se odrovnat hned první 
den, tak jsme zvolnili, což se zdálo být 

nakonec jako velké plus, protože jsme 
na jedné lesní odbočce potkali rodinu ze 
Zlína, kterou tvořili i dva vozíčkáři a spolu 
s nimi jsme za příjemného rozhovoru 
pokračovali až do Zlína. 

Jen díky nim jsme navštívili i 
nádherný nový salesiánský kostel, který 
byl v suterénu zařízen jako volnočasové 
centrum pro místní mládež, takže byste 
tam našli, kulečník, šipky, společenské 
hry, parket na diskotéky, nealko-bar, 
klubovny a spoustu dalšího. 

 Čtenáře možná napadne zcela správná 
otázka, proč jsme tolik spěchali, když 
jsme byli na pouti? Vysvětlení je snadné.. 
ve Zlíně v 18.30 jsme byli očekáváni 
jakožto hosté na slavnostní mši sv., která 
se konala částečně také kvůli nám. Zlín si 
totiž právě kvůli tomu, že tam doputuje 
naše třísethlavé stádo vybrali všichni 
čeští a moravští biskupové jako místo 
společného slavení mše sv.. Byla to ve 
své podstatě menší generálka na sobotu, 
kdy se na Velehradě o svátku sv. Cyrila a 
Metoděje  konala slavnostní mše sv. Této 
„generálky“ se účastnil kardinál Giovanni 
Coppa, bývalý apoštolský nuncius v 
České republice, nyní italský kardinál.

 Nutno podotknout, že radost místních 
obyvatel byla nezměrná, neboť v historii 
města takovouto církevní slávu nezažili. 
Kostel přetékal poutníky, místními 
obyvateli, zvědavci, biskupy, ale taky 
oxidem uhličitým, který zcela vytlačil 
tělu tolik potřebný kyslík. Přičteme-li 
k tomu ještě únavu po dni stráveném na 
parném slunci, nebude překvapující, že 
nejeden poutník pocítil 
nevolnost na vlastní 
kůži. A tak jsme se 
postupně shlukovali 
venku. Což se opět 
vyplatilo! Danda si 
nechal podepsat triko 
(s „vysavovaným“ 
č e r n i l o v s k ý m  
kostelem,vyrobené 
speciálně pro tuto pouť) od fotbalisty 
Grygery. Nebýt jednoho ochotného 
pořadatele, který nás na něho upozornil 
a posléze Dandovi půjčil fi x, necháme ho 
kolem nás bez povšimnutí procházet. 

Večer jsme se ubytovali v místní 
tělocvičně. V noci nás budily hromy, 
blesky, déšť a místy smrad cvičebního 
koberce, na kterém jsme si neprozřetelně 
ustlali. Chlácholila nás však myšlenka, že 
Pán Ježíš se narodil v chlévě, a tak jsme 
mu byli alespoň takto o kousek blíž. 

Na druhý den nás ráno vítalo lijákem a 
poté, co jsme urazili 200 metrů do kostela, 
abychom získali potřebné informace na 
dnešní den, jsme měli vodu všude a bylo 
nám všelijak. (viz SPOUŠŤ v úvodu čl.)

Vyrazilo se rovnou do kopce, 
lesem. Nutno podotknout, že každý 
vyrazil v jemu pohodlné obuvi. Někdo 
v pohorkách, jiný v teniskách., třetí v 
sandálech, čtvrtý v sandálkách… 

O vhodnosti volby obuvi každý zřejmě 
zapřemýšlel až v lese, kdy jsem místy 
přemýšlela, jestli jdeme ještě po cestě, 
či ne náhodou již potokem. Ale bylo to 
neobyčejné dobrodružství, zjistila jsem, 
jak skvěle se dají procvičit stehenní svaly 
při klouzání po promoklém jílu.. zdaleka 
lépe, než na sjezdovkách. 

Poté už jsme vylezli z lesa a 
pokračovali za střídavého deště stále dál a 
vlastně blíž. Za zmínku stojí ještě zastávka 
v Oldřichovicích. Když jsme přicházeli 
ke kostelu, začaly hrát varhany a pan 
kostelník, chtíc povyprávět poutníkům o 
novém  kostele sv.Zdislavy, rozplakal se 
(za uklidňování své ženy) se slovy:“ Tady 
tolik lidí v kostele nikdy nebylo.“  

Pak naše kroky pokračovaly do 
Napajedel, podél Baťova kanálu až do 
Huštěnovic, kde nás čekalo velice milé 
překvapení. Na faře pro nás připravili 
občerstvení. Točené pivo a limonáda z 
rukou redaktorů Katolického týdeníku. 
Kávu nám uvařila hospodyně pana faráře, 
dvojnásobná lékařka, která v Čechách 
zavedla preventivní zubní prohlídky 
dětí, ale kvůli neochotě spolupracovat s 
režimem byla odejita z lékařské praxe…

Od Huštěnovic se na nás přišlo podívat 
i sluníčko a na posledních 12 kilometrů 
už nám opět opalovalo tváře a spalovalo 
ramena! 

P o s l e d n í 
kopec před 
Velehradem u 
obce Modrá 
jsme pojali touhu 
zpívat, možná to 
byl už vrcholný 
bod únavy, 
možná jsme 
chtěli na dálku 

udělat radost našemu „náčelníkovi“  P.Janu 
Peňazovi, který celou akci zorganizoval a 
razil heslo: “Poutník si cestou zpívá!“ A 
tak jsme v amoku zapěli:„Okolo Hradce,“ 
vyšlápli poslední kopec, který byl vlastně 
předposlední, dostali poslední razítko 
(které jsme sbírali do naší potní knížky 
na různých zastávkách) a vyškrábali se a 
seběhli do údolí Velehradu.

Věci jsme složili v tělocvičně a vyrazili 
na „koncert lidí dobré vůle,“ abychom se 
podívali na Lucii Výbornou, abych se 
Danem nechala prodrat až k podiu blízko 
Ewě Farné, abych na oko spatřila naší první 
dámu a aby mě bylo trochu rozpačitě, z 
toho, čemu se v našich končinách dá říkat 
„POUŤ“.               anet

Pěší (s)pou(š)ťPěší (s)pou(š)ť
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FK ČernilovFK Černilov

JDE DO DALŠÍ SEZÓNYJDE DO DALŠÍ SEZÓNY
Skončil fotbalový ročník 2007-

2008 a po krátké letní přestávce začal 
nový. V hodnocení uplynulého období 
se mísí pocity smutku, zklamání i 
radosti. Nejsmutnějším okamžikem 
byl nenadálý odchod skvělého baviče 
a našeho kamaráda Romana Langnera, 
který podlehl zákeřné nemoci ve 
věku pouhých 42 let. Zklamáním je 
každoroční úbytek našich odchovanců, 
kteří z různých důvodů předčasně 
končí aktivní činnost a tím devalvují 
dobrovolnou nezištnou práci řady trenérů 
a funkcionářů. Ale černilovský fotbal 
přinesl i řadu radostných chvil -  ty se 
projevily v umístění našich družstev v 
konečných tabulkách. Přes prognózy 
fotbalových odborníků i novinářů se naše 
A-mužstvo udrželo v krajském přeboru 
(nakonec obsadilo lichotivou 8.příčku), 
kde v současné době působí již pouze tři 
vesnická mužstva – Přepychy, Lhota pod 
Libčany a Černilov. B-mužstvo hrálo ve 
třetí třídě důstojnou roli a skončilo ve 
středu tabulky. Dorost obsadil v krajské 
třetí třídě druhé místo a potvrdil dobrou 
práci s mládeží v našem oddíle. Trenér 
dorostu Jiří Štěnička ukončil působení 
u mužstva, za odvedenou práci mu patří 
velký dík. Největšího úspěchu dosáhli 
svěřenci Radka Matouška starší žáci – 
v okresním přeboru vybojovali první 
příčku – jak v hale tak i venku.  Mladší 
žáci vzhledem k věkovému složení (ve 
velkém počtu nastupovali věkem ještě 
elévové) odehráli řadu kvalitních zápasů 
a jsou perspektivou pro další léta. Obě 
elévská mužstva hrála na špici okresního 
přeboru a za svou snahu byla odměněna 
na konci sezóny soustředěním na chatě 
Horalka ve Sněžném. Opět poděkování 
organizátorům velmi podařené akce 
(Slávek Horák,  Radek Imlauf, Viktor 
Kadaník, Martin Fanderlik....). V obou 
elévských kategorií jsme měli nejlepší 
střelce okresu – ve starších Aleš Roubal 
a v mladších nejlepší kanonýr všech 
okresních soutěží Lukáš Daněk.

 Toto vše již patří minulosti a jaká je 
přítomnost. A-mužstvo vstoupilo do nové 
sezóny opět pod vedením impulzivního 
trenéra Petra Hrabíka, jehož asistentem 
se stal Petr Benák (bohužel dosavadní 
asistent Václav Šrámek ukončil, věřme 
že dočasně, činnost v klubu),  vedoucím 
mužstva je Petr Šrámek (dodatečná 
gratulace k 50. narozeninám). A opět naše 
Áčko patří  k hlavním  adeptům v boji o 
záchranu. Mužstvo totiž opustili Martin 
Barbarič (přestup do Lhoty p.Libčany), 
Martin Škoda (přestup do mateřské 
Jaroměře), Daniel Pleskot (ukončení 
hostování z Libřic), Filip Svoboda 
(neočekávaný odchod do 
Hořic!!!), Jiří Štěpánek 
(rovněž neočekávaný odchod 
do Kostelce nad Orlicí!!!), 
Josef Fiedler (hostování ve 
Lhotě p.L), Jiří Havlas st. 
(přerušení závodní činnosti).  
V kolonce příchody jsou 
pouze dvě jména mladých 
hráčů – Štěpán Bezvoda 
(hostování Olympie Hradec) 
a Václav Tarantík (hostování 
Smiřice). Dodatečně jsme 
získali na hostování z Nového Hradce 
stopera Jaroslava Šlégra.  Z toho vyplývá, 
že oslabení týmu je evidentní, na druhé 
straně dostanou větší možnost vlastní 
odchovanci (potěšil návrat Jana Hrubého 
do A-mužstva, jeho bratr Vojtěch patří 
v 16-ti letech rovněž do kádru). Je jen 
na nich jak s nabízenou šancí naloží. V 
minulosti běhalo po čenilovském hřišti 
mnoho výrazných talentů, kteří však 
skončili v zapomnění.

Ještě větší pouštění žilou nastalo 
v B-mužstvu, skončili hráči střední a 
mladší generace, kteří by měli Béčko 
táhnout a  v minulosti i tomu tak 
bylo – David Šolc, Martin Souček, 
Kamil Králik, Pavel Fibiger ... . A tak 
mužstvo táhnou veteráni Radek Imlauf 
a Petr Hrubý (dodatečná gratulace k 
40.narozeninám)  a  ze střední generace 
Luboš Veselovský. Potěšitelné je 
zařazení mladších dorostenců  Milana 
Antoníčka, Jakuba Huška a Ondřeje 
Šrámka a návrat na fotbalový trávník 
Martina Hryzlíka. Přesto čeká mateřskou 
školku Jaroslava Pokrupy nelehký úkol 
obstát ve třetí třídě.

Protože mnoho dorostenců přešlo 
trvale do kategorie dospělých, budou 
muset navázat na předchozí výsledky 
dorostu v krajské první třídě mladší 
hráči, především  loňští starší žáci. Po 
zkušenostech z minulých ročníků a 
vzhledem ke kvalitě svěřenců Radka 

Matouška, by neměl být problém hrát 
opět důstojnou roli bez sestupových 
starostí.

Bohužel absence ročníků 1994-
95 nám nedovolila přihlásit starší 
žáky do soutěže a znovu se nám vrací 
nekoncepční práce s mládeží před 
několika roky. Naopak mladší žáci Petra 
Ličmana a Aleše Roubala zúročí loňské 
zkušenosti a měli by letos hrát o čelo 
tabulky okresního přeboru. 

Starší elévy opět vede Radek Imlauf 
a i po odchodu ročníku 1997 do žáků, by 
naši borci měli hrát hodně nahoře. I když 
v elévských kategoriích jde o zapojení 

co největšího počtu hráčů. To samé platí 
i o mladších elévech Slávka Horáka a 
Viktora Kadaníka.

Stále také trvá nábor nových 
fotbalových nadějí do týmu přípravky. 
Rodiče mohou přihlásit své děti 
(především ročníku narození 2001-
2003) každé úterý nebo čtvrtek u trenéra 
přípravky Josefa Šolce.

Venkovský fotbal je neustálý boj o 
hráče (nemůžeme vybírat talenty tak 
jako ve velkých oddílech), vzhledem 
k úzkým kádrům musíme ač neradi 
tolerovat různé výstřelky nebo špatnou 
docházku. Přesto tato práce přináší i 
radost v podobě dobrých výsledků. Ale 
často je spokojenost i po prohraném 
zápase, když je zřejmé, že hráči bojovali 
a na hřišti nechali všechny své síly. A 
nejen venkovský ale každý fotbalový 
oddíl vede boj o fi nancování. Proto je 
potěšitelné,že k tradičním sponzorům 
oddílu fi rmě Popr a Obecnímu úřadu 
Černilov, přibyli noví – fi rmy Rund, 
Srubové domky Haniš a stavební fi rma 
MSIo – díky za to. Velký dík patří i 
našemu členovi Slávkovi Horákovi 
za zprovoznění webových stránek. 
Najdete nás na www.fkcernilov.cz , kde 
nám můžete sdělovat náměty i kritické 
připomínky k naší práci. 

Josef Šolc, jednatel FK Černilov
foto Slavoj Horák
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Cyklistická sezona 2008 už bude 
pomalu končit, a tak je na místě

 Malé ohlédnutí. Naši zdatní 
cyklisté do poloviny letošního září 
vyjeli celkem 13 krát. Zahájili jízdu 
už v lednu do výrovské hospody U 
Hrubých, další byla jízda v březnu do 
Librantic. To bylo přátelské setkání 
při harmonice pana Cejnara. První 
opravdová jízda, kdy vyjeli všichni na 
kolách byla 17. dubna – tradičně na 
guláš do hospody U Špatenků. Poté 
se již pokračovalo pravidelně každých 
14 dní. Cíle: České Meziříčí, Josefov, 
Přepychy, Smiřice, Nepasice, Skalice, 
Bukovina. Netradiční byla jízda do 
Černilova na pozvání hasičů, aby si 
prohlédli techniku a zázemí hasičské 
zbrojnice. Zde byli všichni pohoštěni 
a zazpívali si při harmonice a houslích 
dua Cejnarových.

Jestli to počasí dovolí, budou 
následovat další jízdy, možná až do 
listopadu. Zakončení bude opět U 
Šulců v Černilově.

Takže naši milí cyklisté, hodně 
zdraví a ať vám to pořád pěkně šlape

M.L.

ANEB DVOREČEK PŘED A PO ANEB DVOREČEK PŘED A PO 
PRÁZDNINÁCHPRÁZDNINÁCH

Ahoj všem 
příznivcům našich 
lumpáren. Dneska toho 
mám hodně na srdci, 
tak se připoutejte, 
frčíme rovnou na to.

Na předposledním květnovém 
dvorečku, jsme zůstali koukat s otevřenou 
pusou. Představte si, že z daleka přijela 
teta Veronika Missbergerová, která 
maminkám vysvětlovala, jak se chovat, 
až půjdou znovu do práce! Nevím, jak 
ostatní, ale já jsem teda nechápala. 
Zaprvé, jak jako pracovat někde jinde, 
když mají doma práce až nad hlavu, 
jak pořád mamka připomíná taťkovi, a 
zadruhé, co jako bude s námi? Byli jsme 

z toho celí nesví, tak jsme 
aspoň pomalovali všechny 
„životaspisy“ (nebo tak nějak), 
o kterých si mamky povídaly. 
Téma to bylo pro mamky 
opravdu zajímavé a pořád a 
pořád se na něco ptaly. My 
jsme si zatím hezky pohráli a 
snědli, co se dalo.  

Další dva úterky jsme měli 
Dvoreček ve znamení víl, 
kytiček, rybiček, tanečků a 
písniček. Teta Simča a teta Péťa 
nás naučily písničky „Motýlku, 

motýlku“ a „Leze, leze housenka“, pak 
nám holky Šafránkovy zahrály divadélko 
o rybě, víle a motýlkovi. Bylo to krásné 
a abychom si tyhle 2 úžasné Dvorečky 
zapamatovali, vyrobili jsme si krásné 
barevné kapříky a skládané motýlky, 
kterými jsme si vyzdobili hernu. Navíc za 
námi přišla milá návštěva – paní učitelka 
Antoníčková, aby nám vysvětlila, co 

Dvorečkovské novinkyDvorečkovské novinky

od zpravodajky Eminkyod zpravodajky Eminky

ČERNILOVSKÝČERNILOVSKÝ OREL - VÝLET S DĚTMIOREL - VÝLET S DĚTMI
V červnu jsme se vypravili na dva výlety. 
V neděli 15. června se konal výlet do Toulovcových maštalí. 

Počasí již od rána hrozilo deštěm, který nás nakonec dohonil 
a tak celí smáčení jsme skončili v Toulovcově hospůdce u 
česnečky. Když se vypršelo vyrazili jsme do Budislavy, kde 
nás čekala prohlídka kostela dostavěného v roce 2002. Když 
jsme se vraceli domů už zase svítilo sluníčko.

O týden později byla našim cílem Sněžka. Tentokrát jsme 
ji zdolávali ze směru od Pomezních Bud a Jelenky. Počasí 
bylo nádherné a tak se už těšíme na další výšlap.                            

j.k.

nás a hlavně maminky bude čekat, až 
půjdeme v září do školky. Seděli jsme 
jako pěny, poslouchali s otevřenou pusou 
a říkali si:“ Uff, to budou asi manévry“. 

Juj, trochu jsem přeskočila další 
veselou neděli, kterou pro nás mamky 
a taťkové připravili na Den dětí! 
Představte si, že nás na školním hřišti 
čekala Kuličkiáda. Byly to hry a soutěže 
pro malé i větší děti, ve kterých jsme 
házeli, kouleli, šťouchali a plácali do 
nejrůznějších balónků, míčů, kuliček. 
Taťkové nám dokonce ukázali, jak se 
hraje golf. Bylo to krásné odpoledne, ale 
příští rok mamkám poradíme, ať udělají 
soutěže i pro tatínky. To bude teprve 
legrace. Oni jsou totiž ti naši tatínkové 
dost soutěživí. 

Další Dvoreček jsme si, už tak trochu 
tradičně, domluvili návštěvu u hasičů. 
Důkladně jsme prozkoumali Máňu i 
sušárnu hadic, vyzkoušeli jsme si výstroj 
a pak jsme se tvářili jako andělé, protože 
páni hasiči vytáhli celý pytel dobrůtek 
pro hodné děti. S kapsami plnými 
bonbónů jsme se vrátili do Dvorečku, 
abychom si poprvé vyzkoušeli, jak se 
maluje na hrnečky. Protože bylo krásně, 
tak jsme namalovali pestrobarevné 
kytičkové hrnečky, které jsme doma 
upekli v troubě. Na techniku jsme úplně 
nevyzráli, protože některé obrázky se 
i po vypálení smyly. No, učený z nebe 
nespadl, tak to zkusíme příště.  

Červen byl měsíc plný krásných 
Dvorečků a nových akcí. V sobotu 14.6. 
jsme si vyrazili na výlet do Šťastné 
země u Turnova a do Prachovských 
skal. Výlet pro nás připravili Moravcovi 
a patří jim za to veliký děkas. Protože 
se jelo v sobotu, vzali jsme s sebou i 
táty a starší sourozence, kteří už do 
Dvorečku nechodí. Když jsme se sešli 
na srazu u Šťastné země, bylo nás plné 
parkoviště. Jo, že nevíte, co je to Šťastná 
země? To je ohromné hřiště se spoustou 
klouzaček, trampolín, prolézaček a 
atrakcí pro děti. Strávili jsme tam 

Černilovští cyklistéČernilovští cyklisté
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několik hodin a myslím, že jsme ani 
nestihli všechno vyzkoušet. Nejlepší 
ze všeho byla obrovská trampolína, 
která zlákala i dospěláky. Museli jsme 
použít všech osvědčených prostředků 
(zlobení, kňourání, brečení, čůrání, 
nekontrolované mizení a podobně), 
abychom mohly zase skákat my. Po 
hromadném obědě téměř bez ostudy 
(jenom jedno vylité pití) v nedaleké 
restauraci jsme se auty přesunuli na 
odpolední procházku do Prachovských 
skal. A to bylo tedy vzrůšo. Většina lidí 
nevěřila vlastním očím, když se s nimi u 
myších děr míjela spousta malých dětí, 
které statečně šlapaly a počítaly zdolané 
schody,  tatínkové nesoucí kočárky a 
krosny, maminka s miminkem v šátku 
a dav klidných svačinářek – našich 
maminek, které výpravu jistily ze zadu. 
Procházka to byla nahoru a dolů, ale 
všichni jsme ji zvládli. Vůbec se nám 
nechtělo domů, tak jsme si vylezli pod 
jednu skálu a odmítali slézt dolů k 
žadonícím rodičům. Teď zase oni použili 
celou řádku donucovacích prostředků, 
ale dělali jsme, že neslyšíme. Nakonec 
zvolili metodu „tak si tu zůstaň, já 
odcházím“ a to už jsme nevydrželi a 
vyrazili s nimi k autům. Tak krásný výlet 
musíme zase zopakovat, prosím!!

A to jsme ještě netušili, jak krásný, 
úžasný a báječný Dvoreček nás čeká hned 
v úterý. Teta Nikola s tetou Lenkou pro 
nás připravily První Dvorečkový Lesní 
Orientační závod. Protože v Černilově 

les chybí, vyrazili jsme v úterý ráno 
auty do Divce. Dostali jsme startovní 
čísla, mapku a postupně jsme vyrazili 
na trasu. Vzali jsme to indiánským 
během a na vyznačených místech jsme 
hledali obrázky, které jsme si museli 
zapamatovat. Všude bylo spousta borůvek 
a jahůdek, tak jsme  občas zapomněli na 
závod a trochu si zahodovali. Do cíle 
nakonec dorazili všichni v pořádku. 
Všichni jsme byli příjemně unavení a 
vylítaní, dostali jsme diplomy a odměny, 
no prostě paráda. Když jsem to doma 
bráchovi vypravovala, tak mi tak krásný 
závod záviděl.

A pak přišel první Dvorečkový piknik 
v trávě, který byl zároveň posledním 
Dvorečkem před letními prázdninami a 
navíc Dvorečkem absolventským. A tak 
jsme se na tu slávu pořádně slavnostně 
přimódili. Maminky měly krásné dlouhé 
šaty, klobouky a piknikové koše přeplněné 
dobrotami. Abychom se pěkně předvedli, 
užili jsme si průvod Černilovem; stavili 
jsme se poděkovat na obecním úřadě, v 
knihovně i u paní Machové v Kiosku za 
vstřícnost a podporu pro naše nápady. 
Průvodem jsme došli až na zahradu u 
Katolického kostela, kde vypukla velká 
sláva. Nejdříve jsme vybalili všechny 
dobrůtky, které mamky připravily, a pak 
už jsme s napětím čekali, jaké dostaneme 
Dvorečkové vysvědčení. Tak to se podržte, 
všichni jsme dostali 1*, ale každý v úplně 
jiném dvorečkovém oboru. Také jsme 
dostali velkou spoustu odměn a sladkostí. 
Pak následovalo slavnostní šerpování 
Dvorečkových absolventů. Letos nás bylo 
7 - za holky já Emča Horáková, Kačka 
Gucká, Lucka Dohodilová, Natálka 
Kvašinská a za kluky Milánek Havel, 
Ondra Petrikovič a Štěpánek Šůstek. My 
už půjdeme od září do školky. Čeká nás 
nové dobrodružství, ale na Dvoreček 
určitě nezapomeneme. Paní učitelky 
budou koukat, co všechno jsme se ve 
Dvorečku naučili! Po úžasné hostině 
jsme se na závěr  zřídili nanukem. I když 
se nám vůbec nechtělo domů, nakonec 
jsme si přeci jen řekli ahoj a uzavřeli tak 
náš druhý dvorečkový rok, který byl tak 
bohatý na nové, pěkně vypečené akce a 
nápady: Drakiáda, Živý Betlém, Cirkus 
Dvorando, Čarodějná škola, Kuličkiáda, 
výlety do Bědovic, solné jeskyně v 
Hradci Králové, na cvičení pillates, 
do Šťastné země a Prachovských skal, 
Lesní orientační závod a k tomu spousta 
přednášek pro maminky a vyrábění, 
zpívání a cvičení pro nás. 

Ještě se vám musíme pochlubit, že 
jsme se zúčastnili Černilovské palety 
a za naši společnou koláž, kterou 
připravila Simča Šafránková a Péťa 
Moravcová, jsme získali v naší kategorii 
hlavní cenu. 

Tak a je to tady.  Konec prázdnin a 
začátek nového školního, školkovního 
a dvorečkového roku. Dva krásné roky 
jsem chodila s maminkou na Dvoreček, 
ale teď už prý je čas začít chodit do 
školky. Mamka pořád říká, že změna je 
život, ale protože vlastně pořádně nevím, 
co je to změna a ani co je to život, tak 
jsem se do školky trochu bála.  Prvního 
září jsme se do školky vypravili všichni 

Dvorečkáři společně a i když se mi na 
chvíli očička zalila slzami, myslím, že 

jsme ten náš první školkovní den zvládli 
perfektně. Uvidíme, jak to bude dál. My 
jsme totiž vykutálená parta. No, ale proč 
to píšu. Chci se s vámi rozloučit, dál už 
budou Dvorečkové novinky sledovat 
noví, mladí reportéři a předpokládám, 
že ti se nezakecají, jako já. Tak ahoj.

Emina

A co nás čeká dál?

5.–12.10. Černilovská dýně – soutěžní 
výstava 

7.10.     Podzim na zahrádce 
14.10.   Feng shuej a dětská jóga 
11.10.  Drakiáda (bližší informace na 

plakátech)
21.10.   Špunti a špunty – hry pro děti, 

výroba ozdobných korkových 
špuntů

7.–8.11. Burza     dětského     oblečení, 
sportovního vybavení a 
ostatních potřeb pro děti

11.11.  Průvod  broučků  se  světýlky 
(lampiónový průvod)

Všechny rodiče na mateřské 
dovolené, před ní i po ní zveme mezi 
nás. Opět se budeme scházet každé 
úterý od 9 – 11 hodin v Kulturním a 
spolkovém domě v Černilově (Stará 
škola). Bližší informace na našem webu 
www.cernilov.cz/dvorecek, resp. na 
vyvěšených letácích. 

Velice děkujeme panu Hálkovi 
(fi rma RTH) za sponzorskou výrobu 
našeho loga a paní Věře Bekové za 
knihu výtvarných nápadů.

Od října organizujeme i další 
odpolední aktivity pro děti:

Angličtina pro děti – St 13.00 – 14.00 
(děti 4-5 let) – přihlášky na tel.:731 757 
331, pí. Soňa Horáková

Angličtina pro děti – St 14.30 – 15.30 
(děti 6-7 let) – přihlášky na tel.:731 757 
331, pí. Soňa Horáková

Keramika pro děti – 1x za čtrnáct dní 
pod vedením pí. uč. Blatníkové (bližší 
informace na tel.: 777338451, pí. Petra 
Moravcová)
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SBOR  DOBROVOLNÝCH  HASIČŮ v LIBŘICÍCHSBOR  DOBROVOLNÝCH  HASIČŮ v LIBŘICÍCH
může být právem pyšný na člověka ze svých řad, který se před lety přistěhoval do Libřic. Přihlásil se do hasičského sboru, a 

aby dokázal, že ho tento koníček opravdu baví, rozhodl se předat svoje zkušenosti dál. Nu a komu jinému, než další generaci. 
Tento muž se bez jakýchkoliv pedagogických zkušeností pustil do práce. S dětmi se pravidelně schází a vede je rukou 

spravedlivou. Předává jim trpělivě vše, co se naučil a seznamuje děti s veškerou technikou, která je pro hasiče nezbytná.
Je to skromný člověk a já o něm píši bez jeho svolení. Tak doufám, že se nebude zlobit, až bude tyto řádky číst. Jeho jméno 

vám samozřejmě prozradím, protože takových lidí není mnoho a je potřeba takové obětavé povzbudit do další práce.
Tak tedy Jaroslave Páníku, přeji hodně nadšených dětí, aby tvoje snaha měla co nejvíce příznivců a nadšenců. V neposlední 

řadě se moc těším, až nám budete moci předvést, co jste se nového naučili.
Denisa Špatenková

LADISLAV KAREL HOFMAN LADISLAV KAREL HOFMAN 
(1876-1903)(1876-1903)

POZAPOMENUTÝ HISTORIK A POZAPOMENUTÝ HISTORIK A 
ČERNILOVSKÝ RODÁK ČERNILOVSKÝ RODÁK 

Jméno Ladislava 
K. Hofmana nepatří 
– přes jeho spjatost s 
fenoménem tzv. Gollovy 
historické školy – k 
těm, které známe ze 

školní výuky, a to včetně odborného 
historického studia vysokoškolského. 
Na druhou stranu nelze říci, že by patřilo 
ke zcela zapomenutým. Čas od času 
na něj lze narazit v dílčích studiích či 
kompendiích, podrobnou biografi i však 
Ladislavu Hofmanovi věnovala až v 
roce 2005 českobudějovická historička, 
docentka Dagmar Blümlová. Její práce se 
stala podnětem za tímto ohlédnutím se za 
životem této výrazné osobnosti českého 
duchovního života přelomu 19. a 20. 
století. 

Nejprve je třeba předeslat, že ač 
zvolený podtitul mluví o Ladislavu K. 
Hofmanovi jako o černilovském rodáku, 
není zcela přesný. Hofmanova rodina 
pocházela původně z Českého Meziřící, 
kde Ladislav přišel dne 15. 7. 1876 na 
svět. Již roku následujícího ale Hofmanovi 
opustili meziříčský grunt a přestěhovali se 
do Černilova, do čísla popisného 46. Tam se 
narodily po třech synech i další děti. Rodina 
Hofmanova se počítala mezi hluboce 
věřící katolíky. Malý Ladislav ministroval 
a údajným snem matky bylo, aby se stal 
knězem. Možná i z toho ohledu nastoupil 
Ladislav roku 1887 na gymnázium v Hradci 
Králové, který byl i místem biskupství a 
kněžského semináře. Je ovšem nutno říci, 
že studia si patrně v rodině považovali, 
neboť Ladislav nebyl jediný z dětí, jemuž 
rodiče (jistě za cenu nemalých osobních 
obětí) vzdělání umožnili. Synek si toho 
byl nepochybně vědom a úsilí vyniknout 
mezi spolužáky, aby péče rodičů nepřišla 
na zmar, byla vždy výrazným rysem jeho 
charakteru. Od věku 11 let tak Ladislav 

pobýval mimo rodnou obec a do Černilova 
se vracíval pouze o studijním volnu, o 
svátcích či prázdninách. 

Už za gymnaziálních časů jevil 
Ladislav Hofman čilý zájem o dějiny, 
které se mu měly stát osudem. Avšak 
přivedla ho k nim v první řadě literatura a 
autoři jako Jirásek a Třebízský. Z básníků 
si oblíbil Machara a Vrchlického. Přitom 
literatura a umění vůbec se stalo nedílnou 
součástí Hofmanovy osobnosti, takže ani 
později nelze bez problémů rozhodnout, 
zda byl (či správněji cítil se) více 
historikem nebo umělcem. Jak bylo v 
jeho době zvykem, od mládí si vedl deník 
a snažil se být aktivním i na poli poezie 
a prózy. V prvých letech gymnázia toužil 
především po tom stát se básníkem. 

Roku 1891 přišel z Prahy na hradecké 
gymnázium profesor Jindřich Vančura, 
který měl Hofmanův další život v nemalém 
ovlivnit. Krom podpory a vedení v oblasti 
historie a literatury, kde rozpoznal nemalý 
Ladislavův talent, seznámil svého žáka 
především s osobností a dílem fi losofa a 
politika Tomáše Masaryka. A vyrovnávání 
se s jeho dílem pak Hofmana doprovázelo 
celým jeho nedlouhým životem. Právě 
zásluhou Vančury a Masaryka se mladý 
student Hofman zařadil ve formujících 
letech svého života mezi tzv. pokrokáře a 
ačkoliv se s tímto hnutím za čas rozešel, své 
stopy na jeho osobnostním profi lu přece 
zanechalo. Pod vlivem Vančurovým se na 
gymnáziu Ladislav vrhl také na studium 
slovanských jazyků, kterýžto zájem 
podpořilo jeho (byť krátké) přátelství se 
studentem polského původu Karlem M. 
Rybickim. Když jeho 
polský přítel již po roce 
zemřel, přijal Ladislav 
na jeho památku druhé 
křestní jméno Karel.

Ze zpětného pohledu samotného 
Hofmana lze skutečně považovat 
léta prožitá v Hradci Králové za léta 
konstitutivní. V roce 1895 se svěřil v 
dopise příteli: „Žiju dnes vzpomínkám na 
Hradec... Ani sám jsem netušil, jak jsem 
k němu přirostl. Ovšem je to přirozeno: v 
něm se odbyl celý můj vývoj intelektuální, 
v něm jsem prodělal a prožil tolik 

zajímavých metamorfóz citu, a proto jsem 
k němu poután celou svou (uvědomělou) 
minulostí.“ Černilov v Ladislavových 
vzpomínkách zprvu tak silně nefi guruje, i 
jej však zpětně, pohlcen pražskou realitou, 
coby rodinné zázemí  docení. V jedné takové 
vzpomínce dojde potvrzení teze o vlivu 
rodného domova na člověka, stejně tak 
jako Ladislavovo literární nadání a citlivý 
rozjímavý duch, když vzpomíná na rodnou 
obec a její okolí: „Byl jasný a slunečný 
den, vzduch podzimkově čistý a svěží, 
zeleň stromů a polí pobledlá, sežloutlá a 
jako vadnoucí. Vesnice zapadala do ní, jen 
kostelní věže a různé odstíny červených 
střech jí prorážely nad údolí.“ V vyjádření 
je možné vidět typického příslušníka 
své generace, ovlivněného nastupujícím 
impresionismem. Výjimečným však v 
tom, že stejně přistupoval nejen k umění, 
ale i k práci vědecké.

Nepřekvapí, že tak přemýšlivý mladík 
začal brzy projevovat také zájem o politiku 
a pod zprostředkovatelským vlivem 
Vančurovým se ztotožnil s Masarykovými 
pokrokovými realisty. I v pozdějších letech 
mluvíval o svém dávném přání pustit se do 
politiky aktivní, aby tak lépe poznal její 
podstatu, což je pro historika „nad míru 
cenné.“  Projevil velmi vyvinutý cit pro 
aktuální otázky sociálního rázu a inteligenci 
přikládal hlavní úkol na jejich řešení ve 
vazbě na povznesení lidové masy i národa 
jako celku. Zajímal se o problém vztahu 
kosmopolitismu a vlastenectví, aby došel k 
názoru na svou dobu ne obecně sdílenému, 
že vládne-li mezi národy tolerance a 
respekt, není důvod k tomu, aby stáli obě 
ideje proti sobě. Sám sebe pak označoval 
za „českého kosmopolitu“. Pokrokářství se 
stalo (nejen v tomto) důležitou kapitolou 
Hofmanova života, ač se brzy po příchodu 
do Prahy (i vlivem osobního setkání s 
obdivovaným Masarykem) s hnutím 
rozešel, byl už příliš hotovou a samostatně 
myslící osobností. Nechme opět promluvit 
Hofmana samého: „Přemýšlel jsem o 
různých sociálních theoriích – a poznal 
jsem, že takové mohou podati vždy jen 
kapku léku na zlo společenské, že však 
samy v celku jsou abstraktní utopií.“ 
Z pozice katolíka je zajímavé vyřešení 
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konfl iktu víry a politického cítění. Ladislav 
Hofman se (opět pod vlivem pokrokářského 
dědictví) stal uvědomělým odpůrcem 
rakousko-uherského klerikalismu v jeho 
zpátečnické a tmářské podobě (především 
ve vztahu k umění, která má být podle jeho 
soudu svobodné). Sám zastával mínění, že 
náboženství a politické preference jsou jevy 
odlišné a že skutečná víra se nutně nepojí 
jen s jedním jediným cítěním politickým.  

Roku 1895, jak jsme již vzpomínali, 
opustil Ladislav Karel Hofman svůj milý 
Hradec Králové a vydal se pokračovat ve 
studiích na tehdy jediné české univerzitě v 
Praze. Dagmar Blümlová ve svém knižním 
portrétu na více místech dokládá, jak pro 
něho nebyl tento krok jednoduchý, jak 
se tak zbavil jediného skutečného pocitu 
sounáležitosti, který kdy pociťoval. 
Praha mu ovšem nabídla v porovnání s 
Hradcem, který se ještě nestačil zbavit jisté 
provinciálnosti pevnostního města, nové 
možnosti po stránce kulturní a intelektuální. 
Ladislav se od počátku vrhl plnou vervou 
do studia, hnán svou zodpovědností a 
ctižádostí – brzy ale pronásledován i 
pocity vlastní nedostatečnosti, které jej 
měly doprovázet po celý život. I nejbližší 
přátelé se však o těchto běsech dozvěděli 
až posmrtně z deníkových zápisků... 
Jak vystihla Dagmar Blümlová, hlavní 
město království sice nabídlo otevřenému 
Hofmanovi mnohé opojné sféry, ty ale 
mnohdy následovala bolestná ztráta iluzí 
(po prvních přednáškách byl kupř. zklamán 
svým dosavadním vzorem, profesorem 
Masarykem). Ladislav postrádal 
intelektuální zázemí, neuspokojovalo ho 
fi lologické studium a skrze tuto pražskou 
zkušenost zpětně docenil význam a kouzlo 
černilovského domova. 

Pevné pouto navázal posléze (jako 
první jej ovšem oslovil fi lolog profesor 
Jan Gebauer)  především s profesorem 
Gollem, který učil historii už jeho staršího, 
také předčasně zesnulého bratra. Jaroslav 
Goll brzy rozpoznal historické schopnosti 
Ladislava Hofmana. Narozdíl od starších 
žáků včetně „korunního prince“ Josefa 
Pekaře, oba muže navíc spojil bytostný 
zájem o literaturu. Hofmanova tvůrčí 
metoda se od samých počátků pohybovala 
na hranici vědeckého a uměleckého 
přístupu. Hned ve své první větší práci 
si za téma zvolil postavu francouzského 
trubadúra Petra Cardinala a v tomto textu 
projevil na svou dobu nebývalou odvahu 
užít jako podklad historické studie na 
první pohled tak marginální pramen jako 
je poezie, aby vlastními slovy „vzkřísil 
v duši pojem středověku.“ Jen na okraj 
podotkněme, že ani v dnešní době není tento 
postup úplně obvyklý. Rámci historické 
vědy své doby se Hofman vymykal také 

odvahou propojovat ve své práci objektivní 
a subjektivní pohled na historickou látku. 
Lze tu cítil vliv dalšího jeho učitele, 
průkopníka kulturní historie Čeňka Zíbrta. 
Hofman se tak stal určitým pojítkem mezi 
Zíbrtovou spíše etnografi ckou metodou 
a Gollovým důrazem na politické dějiny, 
čím předznamenal trendy moderní v době 
dnešní. Podle Ladislava Hofmana, „je jen 
jeden úkol dějepisce: psát upřímně, tj. 
vylíčit věci tak, jak je individuálně chápe, 
a vědět při tom docela určitě, že „pravda“ 
je nedostižná chiméra.“ Tímto náhledem 
předběhl Hofman dalece svého učitele 
Golla i jeho další žáky, včetně těch, kteří 
jsou dnes známější než Hofman sám. 
Jako historik se Hofman nikdy nevyhranil 
směrem ke konkrétnímu historickému 
období, ale projevoval zájem spíše o odraz 
dějin v životě, díle a činech konkrétních 
lidí. Osobnost člověka mu byla klíčem 
k interpretaci minulosti. I zde vysvítá 
dědictví básnického založení. 

Ač Ladislav toužil najít v univerzitním 
studiu a historické práci pevný životní 
rámec, nedařilo se mu. Praha skýtala 
stále nové dojmy a zbavovala Hofmana 
soustředění, které nikdy nebylo jeho 
silnou stránkou. Postrádal pevný životní 
režim a zázemí, to ho vyčerpávalo a spolu 
s klesajícím vědeckým sebevědomím 
(na vině byl vlastní perfekcionismus 
a maximální osobní zaujetí pro danou 
práci) činilo náchylným k onemocněním. 
To vše sílilo s růstem naléhavosti hledání 
zaměstnání po absolutoriu, na což nebyl 
nepraktický Hofman připraven. 

Jako téma své doktorské práce 
vypracoval Ladislav Hofman pod 
Gollovým vedením studii „Husité a 
koncilium Basilejské v letech 1431 a 
1432“, kterou roku 1900 zdárně obhájil 
a už roku následujícího vyšla tiskem 
v Českém časopise 
historickém, hlavní 
tribuně oboru v Čechách. 
Ještě předtím spatřila 
světlo světa Hofmanova 
nejrozsáhlejší studie, věnovaná polskému 
básníku Adama Mickiewiczowi a 
polskému romantismu obecně. 

Doktorát se stal vstupenkou k 
akademické dráze, a tak začal Hofman za 
Gollovy podpory obratem zvažovat téma 
k získání titulu docenta. Volba padla na 
problematiku Velké francouzské revoluce 
s ohledem na veřejné mínění její doby, 
což odráželo Hofmanův zájem o dějiny 
spíše novodobé. Jaroslav Goll projevoval 
pečlivou starost o osud svého žáka: obstaral 
mu stipendium na studijní pobyt v Berlíně, 
kde Ladislav strávil půl roku pečlivým 
bádáním, aby ho potom vyslal ještě do 
Paříže – všude s doporučujícími dopisy 

pro tamní kapacity. Po návratu z ciziny 
pracoval Hofman pro Vídeňský historický 
institut v knížecím archivu v Opočně. Při 
tom objevil mimo jiné potenciál tématu 
pruských dějin v době Friedricha Velikého. 
Odtud vedla cesta k pracím o stávající 
Německé říši a kancléři Bismarckovi, i o 
fenoménu nacionalismu. Jako žák Gollův 
i Masarykův pronesl svůj příspěvek k tzv. 
sporu o smysl českých dějin, když v článku 
„Dobrovský o české reformaci“ odmítl 
názory Masarykovy na toto téma. 

Hlásily se ale neodbytně hmotné 
potíže a stálé zaměstnání se stalo víc než 
nutným. Hofman, pronásledovaný obtížemi 
psychickými i fyzickými, se odevzdal plně 
do rukou svého patrona Golla. Nejprve 
vykonával práci knihovníka v Historickém 
semináři Univerzity Karlovy, byl i stálým 
členem redakce Ottova slovníku naučného. 
Podmínky jej ale tělesně i duševně ničily. 
Nakonec tak kývl na post knihovníka v 
Brně. S městem, charakteristickým svým 
německým duchem, se však nesžil. Už po 
třech měsících musel nastoupit na zdravotní 
dovolenou v lázních a pomalu se blížil 
konec jeho pozemské pouti. Tuberkulóza, 
rodinná nemoc, rychle postupovala, a tak 
Ladislav Hofman – podle mínění mnohých 
nejlepší z Gollových žáků své generace – 
dne 3. 11. 1903 v nemocnici Sv. Anny pod 
hradem Špilberkem ve věku 27 let zemřel. 
Pochován byl o tři dny později na městském 
hřbitově v Brně. Pohřbu se zúčastnili jeho 
přátelé a kolegové, smuteční proslov pronesl 
sám Jaroslav Goll. Byl velmi osobní: „Kdo 
stál nad otevřeným hrobem svého dítěte, 
ten zkusil bol, nad který většího nepozná. 
Mě je souzeno poznati takový bol v životě 
podruhé. [Tím prvním byla smrt vlastního 
syna Marcela] Neboť tomu přirozenému 
svazku, jenž poutá rodiče a dítě, nejbližší a 
nejpříbuznější je ten svazek, jenž pojí učitele 
a žáka.“ Hofmanův kolega Zdeněk Nejedlý 
se pak nebál ve svém nekrologu užít slov: 
„Byl-li v této generaci někdo geniální, byl to 
Hofman, z nejlepších ten nejlepší.“ Podobný 
názor zastával i Hofmanův blízký přítel 
Julius Glücklich, který spolu s Kamilem 
Kroftou (jistě za Gollova dohledu) do dvou 
let vydal ve dvou dílech pietní soubor prací 
Ladislava Hofmana. V hodnocení jeho 
díla (byť nevelkého rozsahem) naprosto 
platí slova historika Františka Kutnara: 
„Hofman tak z Gollových žáků stojí na 
přelomu století nejblíže západoevropské 
diskusi o problematické povaze a hodnotě 
historického poznání.“ A jako takové je 
dnes záhodno dílo Ladislava K. Hofmana 
docenit.  

Proč tedy mluvíme v podtitulu 
o historikovi pozapomenutém, když 
tu poukazujeme na doklady, že byl 
Ladislav Hofman už svými současníky 



Soupis popisných čísel a jejich obyvatel 
v obci Lejšovka. Stav k roku 1992.

napsal: Zdislav Vrabec
pokračování - 9. díl

Dům č. 71
Číslo této družstevní 

šestibytovky převzato 
z přístavby Štěpánova 
obydlí č. 53. První 
osídlení v roce 1973. 
Postupné obsazování 

rodinami: Václav Krám a Věra, roz. 
Binarová z č. 58. Syn Vladimír, dcera 
Jana. Václav Kulhánek (z č. 63), manž. 
Marie, roz. Karlova. Děti Václav a 
Romana. Odstěhovali se do čísla 32. 
Miloslav a Blanka Brůčkovi z Prahy, děti 
Kateřina, Markéta. Rodina zpět do Prahy. 
Prouzovi  Rastislav  a Hana  z  Batňovic.   

Děti  Aleš   a Radka 
( H o d o v a l o v á ) . 
Josef Kněžík (Dolní 
Lutyně), Milada ze 
Slatiny, děti Martin 
aJaroslava. Jiří 
Kutík (z č. 1), manž. 
Lenka (z Rasošek), 
děti Lenka, Petra.
Odstěhovali se 
do Smržova. Ivan 

Kovačevitý (Slovensko) manž. Dana (z 
Libřic), děti Libor a Ivo. Josef Jedinák (z 
Libřic), manž. Věra (Pechtlová z Jasenné), 
děti Kateřina a Ondřej. Vladimír Raška (z 
Plzně), manž. Jana (z Očelic u Rychnova 
n/Kn.), děti Jan a Vladimír.

Dům č. 72
Na jednom dvoře č. 55, společné 

osudy. Syn Josef Tuček se oženil do 
Smržová s Annou, roz. Martinovou.

Dům č. 73
...si postavili Františka, roz. Hrnčířová 

z č. 51 s manželem Viktorem Hanušem na 
louce s polem, kterou dostala od rodičů 
(Jandíků) věnem. Opustili chátrající stavení 
č. 51. Měli syna Josefa, který se oženil s 
Blaženou, roz. Mackovou z Jílovice. Byli 
po roce 1945 v pohraničí, mladí se vrátili 
do Lejšovky až do důchodu. Z dětí používá 
toto stavení Jitka s manželem Karlem 
Zákravským (z č. 66) k rekreaci.

Dům č. 74
Na opačném konci vesnice, než stojí 

číslo 73, postavil dům č. 74 v třicátých 
letech Jan Binar z č. 7. S manželkou Marií 
z Rodová měli tři dcery. Marie a Jarmila se 
provdaly do Josefova, Alena je v Pileticích 
a dům používá s manželem a synem 
Václavem Pavelkou jako chalupáři.

Pokračování příště.
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Lejšovská osídleníLejšovská osídlení

SPOLEČENSKÁ RUBRIKASPOLEČENSKÁ RUBRIKA
Vy, kteří máte doma knihu ČERNILOV – Minulost 

a současnost, jistě jste si se zájmem přečetli vzpomínky 
pana Miroslava Jandíka (str. 234), psané svému bratrovi. 
Tím bratrem byl pan Miloslav Jandík, jeho dvojče, rovněž 
černilovský rodák, který v padesátých letech minulého století 
učil i na černilovské škole. Střední a mladá generace ho nezná, 
poněvadž žil v Praze. Zemřel 5. září 2008 ve věku 87 let. Jeho 
vřelý vztah k Černilovu vyjadřuje epilog, umístěný na jeho 
přání na úmrtním oznámení, který vám nabízíme k přečtení.

Epilog

Znám v Černilově studánku, kde nejhezčí je les
A z ní bych chtěl já pít i dnes.
Vesničko moje milovaná, byla jsi mi vším,
Co do života sílu dává.
Já od Vás neodcházím, jsem stále s Vámi.
Nechte mě ale v klidu spát tam,
Kde jsem byl stále rád a nikdy sám.

(Pan Miloslav Jandík je pohřben vedle svého bratra na 
evangelickém hřbitově v Černilově).

považován za jednu z nejvýraznějších 
osobností své doby? Jeho dílo, z něhož 
skutečně dopracovanou byla jen disertace 
o Basilejském koncilu a o básníku 
Mickiewiczowi, i přes snahu přátel bohužel 
zapadlo. Charakteristickým pro posmrtnou 
Hofmanovu památku se stal osud jeho 
hrobu. Ten nebyl už na počátku 20. let 
20. století skoro k nalezení a jen zásluhou 
nemalého úsilí přátel zemřelého historika 
došel roku 1928 monumentální obnovy. 
Nad rovem byl vztyčen náhrobek z dílny 
hořické umělecké školy, jemuž podnes 
dominují tři truchlící ženské postavy. 
Ty měly podle svědectví současníků 
symbolizovat Historii, Filosofi i a Poezii, 
naříkající nad ztrátou pro své obory... Ani 
to však trend zapomínání na Ladislava 
Karla Hofmana nezvrátilo.    

 Mgr. Josef Šrámek
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Připravte se na digitální televizní vysílání již teď!

Příjem českých neplacených programů ze satelitu:
Za jednorázový poplatek 1999,-Kč kartou CSlink
Satelitní komplety a jednotlivé díly (konvertory, paraboly, držáky a podobně)

Aktivační karta CSlink umožňuje přikoupení dalších programů na libovolnou dobu

Dále provádíme

Na vše záruka 24 měsíců

české programy: ČT1, ČT2, ČT4, ČT24, Prima, Nova, Nova Cinema, TV Noe, Public TV, Óčko
slovenské programy: STV1, STV2, TV JOJ, TA3
volně šířené programy ze zahraničí: Eurosport, DSF, MTV,CNN, BBC a dalších cca 300 kanálů

Galaxie Sport, Sport5(automotosport), HBO, CS Film, Jim Jam, Viasat History,
Viasat Explorer, Spectrum, Extreme, Filmbox a další
vše v českém jazyce

montáže antén a satelitní služby UPC Direct do rodinných a bytových domů
montáže elektronického zabezpečovacího zařízení a kamerových systémů do rodinných domů

KONTAKTY:

www.tv-sat.cz

Firma z Vašeho mikroregionu

Aleš Zemánek, Újezd
tel.: 724 669 168
zemanek@tv-sat.cz

Milan Dušátko, Hradec Králové
tel.: 777 824 772
dusatko@tv-sat.cz

Bortlík Jaroslav, Librantice
tel.: 776 063 488
bortlik@tv-sat.cz

Nabízíme:
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Vážení občané, vážení voliči, 
dovoluji si vás oslovit ve věci blížících se voleb do krajského zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje. V nastávajícím čtyřletém volebním období jsem pouze jedním 
ze stovek kandidátů, kteří se budou ucházet o Vaši přízeň. Již před čtyřmi lety mi velká 
část občanů z našich částí Hradecka dala svůj preferenční hlas, který mi pomohl posunout 
se z nevolitelného 8. místa na tehdejší kandidátní listině KDU-ČSL na neuvěřitelné 2. 
místo. Proto jsem také díky vám mohl z pozice zvoleného krajského zastupitele ovlivnit 
politiku kraje, kde jsem působil v krajských výborech pro životní prostředí a dopravu. 
Podařilo se i to, že významně větší část krajského rozpočtu byla orientována na kulturní a 
sportovní granty do regionů a obcí. Jenom v okresu Hradec Králové to byly během čtyř let 
milionové částky. Díky mému vlivu v krajském zastupitelstvu a dlouholetou spoluprácí na 
Ministerstvu dopravy ČR se podařilo významně pokročit ve stavbě tolik důležité dálnice 
D 11. Prokazatelně ubylo nevinně usmrcených a zraněných lidí. O dostavbu dálnice dál 
do Východních Čech je však nutno tvrdě bojovat dál. V současné době jsem na kraji 
opět inicioval vytvoření potřebného moderního zákona o urychlení výstavby liniových 
staveb, kdy Královéhradecký kraj chce předložit tuto legislativní normu do Parlamentu 
ČR. D 11 musí vést až na hranice s Polskem! Jiné cesty není! Když budu mít příležitost 
tuto svoji práci dokončit, Česká republika postaví za stovky miliard korun z EU i další 
nutné dopravní tepny. Významně se zvýší přepravní komfort, ubude mrtvých a zraněných 

nevinných lidí na nevyhovujících a přecpaných silnicích první třídy a v centrech obcí se sníží jedovaté a rakovinotvorné imise. Zákon 
konečně zamezí kšeftování spekulantů s pozemky pod budoucími dálnicemi, jako je to již zvykem všude v Evropě.     

Nyní volič stojí opět před volbou, zda vůbec jít k volbám a koho volit do zastupitelstva našeho kraje. Navíc je to pro 
období, kdy se budou prostřednictvím krajů rozdělovat opravdu velké peníze z Evropské Unie. Každý budoucí krajský 
zastupitel se bude snažit mimo svých základních povinností orientovat tyto fi nanční zdroje především do oblasti, ze které 
pochází, respektive, kde působí. Vždycky v minulosti tomu tak bylo. Starostové v regionu navíc mají ve „svém krajánkovi“ 
svého mluvčího, který pak prosazuje jejich zájmy. A pan starosta Standa Javůrek z Černilova je můj opravdový přítel.

Krajské volby jsou z hlediska budoucího rozvoje  jednoznačně nejdůležitější, podstatně důležitější než volby do Poslanecké 
sněmovny nebo do bezvýznamného a zbytečného Senátu. Proto vás, vážení voliči vyzývám, přijďte, prosím, k volbám do 
krajského zastupitelstva a přesvědčte o nutné volební účasti i své známé! Nepodceňte jejich ohromný význam!

Bohužel, volby do kraje jsou politicky zmanipulované tím způsobem, že můžeme volit jenom jeden politický subjekt. 
Není nám dovoleno volit kandidáty, kterým důvěřujeme, napříč politickým spektrem, jak je tomu u demokratických voleb do 
místních samospráv, do obcí. Rád bych, aby tomu bylo jinak, ale chybí politická vůle velkých stran po této žádoucí volební 
změně. Ostatně ti „důležití“ okresní a krajští straničtí manažeři v rolích šedých eminencí by pak byli jaksi zbyteční, že?   

Z toho jasně vyplývá, že budete–li volit do kraje takzvaně politicky a zvolíte volební lístek, na kterém není kandidát z našich 
regionů, dáváte v podstatě svůj hlas lidem z jiných okresů a z jiných regionů. Potom díky tomu budou zvoleni lidé, kteří naše oblasti 
podporovat vehementně nebudou. Opět se soustředí svým vlivem na podporu především tam, kde bydlí. Lapidárně řečeno, co je 
krajskému zastupiteli z Náchodska, Rychnovska, Jičínska, Trutnovska nebo i z Hradce Králové po našich regionech? Moje jméno je 
uvedeno na kandidátce „KOALICE PRO KRÁLOVÉHRADECKÝ KRAJ“  na 6. místě. Získám-li díky Vám, ačkoliv třeba běžně 
volíte jiné politické uskupení, preferenční hlas, mám naději se opět členem krajského zastupitelstva stát. Potom Vám mohu slíbit, 
že udělám vše pro to, aby se na naše regiony při rozdělování dotací z Evropské Unie i z přímých grantů kraje nezapomínalo. Vždyť 
nutně potřebujeme mimo rozpočty obcí další peníze na rekonstrukci ulic, návsí i náměstí, na sportoviště, na cyklostezky, na kulturní 
akce, ale i na domovy důchodců a pečovatelské služby a tak dále. Pro příští čtyři roky jsou do krajů směrovány opravdu velké peníze 
z Evropské Unie. Kraj bude brzy nucen provést tvrdé redukce v oblastech školství, v dopravní obslužnosti, v množství silnic III. 
třídy na svém území. Každý region by měl mít ve „svém“ krajánkovi jakéhosi ombutsmana, jinak nebude mít patřičné zastání.  Ty 
příští čtyři roky jsou pro rozvoj našich regionů nejdůležitější. Od roku 2015 dotace z Evropy končí a budeme užívat hlavně toho, co 
jsme stihli vybudovat a také toho, co jsme si stihli ochránit.                   Proto Vás ještě jednou prosím a vyzývám: 

A:    nepodceňte tuto šanci svým hlasem ovlivnit rozvoj našeho území a přijďte k  volbám!
B:    nevolte tzv. politicky, ale hlavou a rozumem a zvolte kandidátku s číslem 50                                                     
        KOALICE PRO KRÁLOVÉHRADECKÝ KRAJ a označte mé jméno jako preferenční hlas!   
                                    Za projevenou důvěru děkuje Ing. Miroslav Uchytil, starosta Chlumce nad Cidlinou        

„Ten, kdo nás spolu s vámi staví na pevný základ v Kristu a kdo si nás posvětil, je Bůh.“
        2. Korintským 1,21

Milí přátelé,
srdečně vás zveme na shromáždění, při němž bude seniorem královéhradeckého seniorátu ČCE 

Michalem Kittou instalován farář sboru Radim Žárský.

Staršovstvo Farního sboru Českobratrské církve evangelické v Černilově http://cernilov.evangnet.cz/

Instalační shromáždění se koná
dne 12.10. 2008 ve 14:30

v evangelickém kostele v Černilově

Po shromáždění bude možnost setkání a 
občerstvení v Kulturním a spolkovém domě 
(bývalé evangelické škole).
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Střípky z DvorečkuStřípky z Dvorečku
(článek na str. 23-24)

Výlet Orla Černilov (vlevo)Výlet Orla Černilov (vlevo)
85 let zaloľení SDH ve Skaličce 85 let zaloľení SDH ve Skaličce 

(dole) (dole) 



Klub maminek Dvoreček společně s Klubem důchodců 

pořádá soutěžní výstavupořádá soutěžní výstavu

Černilovská DýněČernilovská Dýně
5.–12.10.2008

Soutěžní kategorie:Soutěžní kategorie:

• největší dýně

• nejkurióznější dýně

Příjem soutěžních exponátů a výtvorů z dýní 
proběhne 4.10.2008 od 9 do 11 h a od 14 do 16 h    
na travnatém palouku před statkem v Černilově 

• nejhezčí dýňový výtvarný počin

• dýňové kulinářské umění

• nejnápaditější využití dýně

(odbočka na Librantice)

nejnápaditější využití dýně            

(fantazii se meze nekladou)

Přijďte se podívat! Na zahájení výstavy jsou připraveny soutěže pro děti, ochutnávka kulinářských 
specialit a další doprovodný program. Od 6. – 12.10.2008 bude výstava otevřena od 15 do 17 h 

nebo v dopoledních hodinách (pro školy a školky) – tel.: 737 282 343.

ZVEME VÁS NA 2. ČERNILOVSKOU

DRAKIÁDU
v sobotu 11.10.2008 od 15 hod.
NA ČERNILOVSKÉM LETIŠTI

soutěže draků• 
oheň• 
letecké překvapení• 

PŘIJĎTE S DRAKY VLASTNÍ VÝROBY A 
S BUŘTY NA OPÉKÁNÍ

SRDEČNĚ VÁS ZVEME NA KONCERT

MUSICA DOLCE VITA
Daniela Demuthová - mezzosoprán

Žofi e Vokálková - fl étna
Zbyňka Šolcová - harfa, autorka básní

30.11.2008 v 16 hod.
V EVANGELICKÉM KOSTELE

Předvánoční poetické zastavení je spojením hudby 
mistrů baroka a klasicismu, pastorel a koled s 
poezií harfenistky a básnířky Zbyňky Šolcové. 
Věříme, že tento komponovaný večer hudby 
a poezie přinese tu pravou vánoční náladu a 
zůstane dlouho v srdci každého posluchače.

ADVENTNÍ POZVÁNÍ NA TRADIČNÍ

ZPÍVÁNÍ U JESLIČEK
23.12.2008 od 17 hod.

PŘED EVANGELICKÝM KOSTELEM


